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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
DE TORROELLA DE MONTGRÍ 

 

  
IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 
Núm.: 4/2012 
Caràcter: ordinari 
Data: 12 d’abril de 2012 
Horari: de 20 a 23.15          
Lloc: auditori de Can Quintana 
 
 
ASSISTENTS 
 
Jordi Cordon i Pulido, alcalde 
Sandra Bartomeus i Vicens, primera tinenta d’alcalde 
Sílvia Comas i Batista, segona tinenta d’alcalde 
Andrés Navarrete i Quirós, tercer tinent d’alcalde 
Francesc Puig i Bagué, quart tinent d’alcalde 
Genís Dalmau i Burgués, cinquè tinent d’alcalde 
Núria Bosch i Gelmà, regidora 
Joan Ramon Aladid i Llanas, regidor 
Sandra Pibernat i Busquets, regidora 
Josep Maria Rufí i Pagès, regidor 
Dolors Bassa i Coll, regidora  
Marc Calvet i Martí, regidor 
Laia Coll i Aguilera, regidora 
Lluís Coll i Torrent, regidor 
Caterina Matas i Mercader, regidora  
Narcís Noguer i Daurell, regidor 
Gregori Sarquella i Subirós, regidor 
Jordi Estragó i Castelló, interventor accidental 
David Cabezuelo i Valencia, secretari  
 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
A l’auditori de Can Quintana, es reuneix el Ple de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí en sessió 
ordinària i en primera convocatòria a les 20 hores del dia 12 d’abril de 2012. Constatada 
l’existència del quòrum necessari per a la seva vàlida constitució, l’alcalde obre la sessió i es 
passa a tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia. 
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A) PART RESOLUTIVA  
 
1. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 3/2012, D’1 DE MARÇ 
 
D’acord amb el que disposa l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, l’alcalde 
pregunta si algun membre de la corporació ha de formular alguna observació a l’acta de la 
sessió que s’ha distribuït amb la convocatòria.  
 
El Sr. Sarquella diu que votarà en contra d’aquest punt perquè la transcripció no és correcta, és 
inadequada, i demana que consti en acta que ell no va dir que l’equip de govern “és molt 
barroer”. Felicita l’equip de govern perquè avui li han dit que s’enregistraran les sessions dels 
plens, per tal que la transcripció sigui més literal. Presenta les seves disculpes públicament, 
perquè a l’anterior Ple va prendre la paraula sense demanar el torn, a la vegada que demana 
que el Sr. Dalmau es disculpi públicament com a regidor, ja que va ser l’autor de l’insult directe 
cap a la seva persona. Diu que l’alcalde també hauria de fer públiques les seves disculpes per 
no haver actuat com a president de l’òrgan i, en conseqüència, haver deixat que passés tot 
aquell embolic. 
 
El Sr. Dalmau llegeix el text següent, el qual es transcriu literalment a continuació: 
 
“En la darrera sessió plenària vaig qualificar un regidor d’aquest plenari, concretament el senyor 
Sarquella, de pallasso, a la vegada que li demanava que callés i deposés la seva actitud 
irrespectuosa cap a tots els membres de la corporació municipal. Vist en perspectiva, he de 
reconèixer que en aquell moment no vaig saber trobar l’expressió adequada ni políticament 
correcte que exterioritzés la meva disconformitat a una actitud menyspreable. 
 
La màxima autoritat en el Ple és l’alcalde i en conseqüència és ell qui té la responsabilitat 
d’administrar les intervencions o amonestar els regidors quan ens excedim en les nostres 
funcions. Per aquest motiu, em sap greu haver intervingut per tallar un regidor que, Ple rere Ple, 
ens està prenent el pèl a tots i és per això que vull demanar excuses a l’alcalde perquè en cap 
cas no va ser la meva intenció atribuir-me funcions que no em pertoquen. 
 
Podria dir que tot plegat va ser una incorrecció lèxica motivada per un moment d’irritació o 
d’enuig; podria dir que en aquella expressió es recollia el sentiment de bona part de la sala, 
però no ho faré, perquè sé que qualsevol justificació és inútil per més motivada que ho estigui 
perquè en aquell moment m’hauria d’haver contingut. 
 
És per això, que vull expressar públicament el meu pesar per no haver sabut trobar la paraula 
adequada que permetés expressar el sentiment d’indignació que estàvem experimentant tant jo 
com molts dels aquí presents. En aquest sentit, podria retirar o substituir aquesta paraula que 
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pot semblar malsonant, per bé que es tracta d’un ofici molt respectable, però en qualsevol cas 
no puc ni vull passar per alt els motius que van atiar la meva vehemència per pronunciar-la. 
 
Vull aprofitar, també, per lamentar públicament el magnífic exercici de doble moral  amb que 
una vegada més ens ha obsequiat el grup municipal d’ERC arran d’aquesta  paraula. Puc 
entendre que facin una defensa numantina del Ple com a màxim òrgan de representativitat 
municipal, però en qualsevol cas no accepto lliçons d’ètica de qui no predica amb l’exemple. El 
senyor Rufí, en aquesta mateixa sala, ens ha obsequiat amb un reguitzell d’adjectius 
qualificatius despectius i insultants cap a la figura del nostre alcalde que, posats al costat de 
l’expressió pallasso, converteixen aquesta paraula en un veritable elogi per a qui la rep. En 
aquest Ple, si algú ha faltat el respecte a la institució i al seu màxim representant, ha estat el 
senyor Rufí, però és clar, com que utilitza un vocabulari més erudit, tècnic i polític, no sembla 
tan barroer com quan els que ens deixem portar per les emocions apel·lem a un ofici tan 
respectable. És la doble moral del llenguatge i, malauradament, de vegades, també de la 
política. 
 
Durant els anys que porto com a regidor crec que he mantingut sempre una actitud 
respectuosa, dialogant i constructiva. M’he caracteritzat per dir les coses pel seu nom, per ser 
transparent i directe, però mai he faltat el respecte a ningú. Així continuaré”.  
 
L’alcalde agraeix les intervencions del Sr. Sarquella i del Sr. Dalmau i contesta que, 
segurament, no va intervenir com a president. Era al torn de precs i preguntes i va ser un 
moment puntual i molt ràpid que va desconcertar tothom. Va enviar un e-mail a tots els 
membres de la corporació per tal d’expressar les seves disculpes i fer-los saber que no permetrà 
que es repeteixi una situació com la del darrer Ple. Tothom s’ha de poder expressar amb el 
temps just i necessari en la seva intervenció. I, tal com li ha demanat el Sr. Sarquella en la seva 
intervenció, demana disculpes públiques a tots els presents.  
 
El Sr. Sarquella es dirigeix al Sr. Dalmau i li diu que no entén que el que ha llegit sigui una 
disculpa cap a la seva persona, però que ho accepta, i que el sentit d’indignació que ha dit que 
té, el continuarà tenint, perquè, com a regidor que és i representant del COET i dels seus 
votants, continuarà exercint el dret a ser la veu del poble, i controlant i fiscalitzant l’equip de 
govern.   
 
El Sr. Rufí diu que l’alcalde els ha informat a la Junta de Portaveus que a partir d’ara els Plens 
s’enregistraran i que li sembla una bona notícia, perquè troba a faltar a l’acta algunes 
afirmacions de cert contingut que ajuden a valorar el transcurs de la sessió, com per exemple, 
els elogis que l’alcalde fa sobre la liquidació del 2011. Pel que fa al discurs del Sr. Dalmau 
sobre el llenguatge, la bona educació i el demanar el torn de paraula, manifesta que el seu grup 
(ERC) continuarà com fins ara, demanant poder intervenir i fent-ho quan se’ls permeti. 
Considera que el fet que Sr. Dalmau desviï la seva responsabilitat davant del poble, com acaba 
de fer, és molt greu, que hauria de demanar disculpes públiques i que hauria de ser més 
educat. 
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L’acta de la sessió núm. 3/2012, d’1 de març, s’aprova amb aquesta esmena per majoria 
absoluta, amb els vots a favor dels senyors Cordón, Puig i Aladid i les senyores Bartomeus i 
Bosch (CiU), del senyor Dalmau i de les senyores Comas i Pibernat (L’EST), del senyor Navarrete 
(PP), dels senyors Rufí i Calvet i de les senyores Bassa i Coll (ERC) i dels senyors Coll i Noguer 
(UPM), i el vot en contra del senyor Sarquella (COET).    
 
 
2. DACIÓ DE COMPTE DEL DECRET D’ALCALDIA NÚM. 416/2012, DE 23 DE FEBRER, PEL 
QUAL ES PREN CONEIXEMENT DE LA RENÚNCIA PRESENTADA PEL SR. PERE NOGUÉ I 
CASAS AL CÀRREC DE MEMBRE DE LA JUNTA DEL CONSELL MUNICIPAL DE L’ESTARTIT, 
EN REPRESENTACIÓ DEL GRUP POLÍTIC MUNICIPAL DE LA COORDINADORA L’ESTARTIT I 
TORROELLA (COET), I ES NOMENA EL SR. GREGORI SARQUELLA I SUBIRÓS EN EL SEU 
LLOC. EXP. 603/11 (SECRETARIA) 
 
El secretari dóna compte del Decret núm. 416/2012, de 23 de febrer, pel qual es pren 
coneixement de la renúncia presentada pel Sr. Pere Nogué i Casas al càrrec de membre de la 
Junta del Consell Municipal de l’Estartit, en representació del grup polític municipal de la 
Coordinadora l’Estartit i Torroella (COET), i es nomena el Sr. Gregori Sarquella i Subirós en el 
seu lloc. 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
3. DECLARACIÓ DE NO DISPONIBILITAT DELS CRÈDITS D’INVERSIONS FINANÇATS AMB 
ENDEUTAMENT DEL PRESSUPOST DE L’ENTITAT LOCAL PER A L’EXERCICI DE 2012. EXP. 
365/12 (SERVEIS ECONÒMICS) 
 
L’interventor llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d’Administració i Comunicació del 5 
d’abril de 2012, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Atès que el Ple, en la sessió ordinària del dia 15 de desembre de 2011, va aprovar 
definitivament al Pressupost general de l’entitat per a l’exercici de 2012. 
 
Atès que el Pressupost de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí per a l’exercici de 2012 
contemplava la possibilitat de finançar amb endeutament les següents d’inversions: 
 
   
Aplicació 
pressupostària  
  

Concepte 
Pressupost 

inicial 
Finançat amb 
endeutament 

12 52 45000 63901 Inversió camp de futbol de l’Estartit 12.000,00 € 12.000,00 € 

12 52 45000 63900 Inversions en instal·lacions esportives 12.000,00 € 6.500,00 € 
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12 51 45000 63900 
Inversions en instal·lacions i centres 
d’ensenyament 

12.000,00 € 5.500,00 € 

12 44 45000 63400 Inversions turisme i platja 45.000,00 € 45.000,00 € 

12 31 45000 63100 Inversions medi ambient 8.000,00 € 8.000,00 € 

12 32 16200 62900 Inversions en adquisició de contenidors 30.000,00 € 30.000,00 € 

12 21 45000 62201 Inversions en patrimoni 5.000,00 € 5.000,00 € 

12 33 45000 60000 Inversió en la millora de la plaça Dolors 20.000,00 € 20.000,00 € 

12 33 45000 60001 Inversió Enric Morera 10.000,00 € 10.000,00 € 

12 16 16200 62300 
Inversió en camió per a la neteja de 
clavegueram 

52.500,00 € 52.500,00 € 

12 16 16300 62300 Inversió en grua autopropulsada 20.000,00 € 20.000,00 € 

12 13 92000 63300 Inversió en màquina de fitxar digital 25.000,00 € 25.000,00 € 

12 12 45000 62600 Adquisició d'equipament informàtic 10.000,00 € 10.000,00 €  

12 15 45000 61900 Inversions policia 20.000,00 € 20.000,00 € 

12 16 45000 60900 
Inversions en infraestructures i 
equipaments UOM 

5.000,00 € 5.000,00 € 

12 16 45000 61900 Inversions a la via publica 25.000,00 € 25.000,00 € 

12 17 45000 62200 
Inversions en edificis de dependències 
municipals 

30.000,00 € 30.000,00 € 

12 22 45001 62300 Butaques Cinema Montgrí 13.500,00 € 13.500,00 € 

12 33 45000 60002 Adquisició de pàrquings 6.000,00 € 6.000,00 € 

12 33 45000 62300 Inversions reposició enllumenat 50.000,00 € 50.000,00 € 

12 33 45001 62700 Elaboració projectes tècnics 42.000,00 € 42.000,00 € 

12 33 16900 62700 
Inversions en el desplaçament de la 
canonada de gas natural 

10,00 € 10,00 € 

12 15 45000 60900 Instal·lació semafòrica 31.000,00 € 1.000,00 € 

12 15 45000 60900 Càmeres de seguretat 30.000,00 € 30.000,00 € 

12 51 45000 62700 Projecte llar d'infants de l’Estartit  59.000,00 € 39.500,00 € 

12 52 45000 62700 Projecte cobriment pista 23.600,00 € 23.600,00 € 

12 33 45000 62701 Projecte residència de la tercera edat 50.000,00 € 50.000,00 € 

12 33 45000 60002 Espai Ter F3 A 80.000,00 € 80.000,00 € 

12 22 45000 63300 
Infraestructura cultura, actes festius i 
joventut 

15.000,00 € 15.000,00 € 

12 16 45000 61900 Inversions parcs, jardins i mobiliari urbà 25.000,00 € 25.000,00 € 

12 33 45000 62200 Ampliació Bell Racó 47.000,00 € 47.000,00 € 

12 10 45000 63300 Inversió en antenes de Ràdio Montgrí 3.000,00 € 3.000,00 € 

12 33 45000 60000 Expropiació avinguda Ripollès 30.000,00 € 0,00 € 

12 33 45000 60002 Urbanització avinguda Ripollès 190.000,00 € 120.000,00 € 
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12 33 45000 62703 Urbanització Torre Moratxa 120.000,00 € 0,00 € 

12 31 45000 62300 Inversió en la central de biomassa 310.000,00 € 52.390,00 € 

12 33 45000 60002 Reasfaltatge de carrers 25.000,00 €  25.000,00 € 

    TOTAL  952.500,00 €  

 
Atesa la disposició addicional catorzena del Reial decret llei 20/2011, de 30 de desembre, de 
mesures urgents en matèria pressupostària, tributària i financera per a la correcció del dèficit 
públic, per la qual es prorroga per a l’any 2012 la prohibició de concertar noves operacions de 
crèdit a llarg termini per al finançament d’inversions per a les entitats locals amb un 
endeutament superior al 75% dels ingressos corrents liquidats. 
 
Atès el que disposa l’article 33 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es 
desenvolupa el capítol primer del títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora 
de les hisendes locals, en matèria de pressupostos. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Declarar com a no disponibles els següents crèdits d’inversions finançats amb endeutament 
del Pressupost de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí per a l’exercici de 2012: 
 

  
Aplicació 
pressupostària  

  

Concepte 
Crèdits no 

disponibles 

12 52 45000 63901 Inversió camp de futbol de l’Estartit 12.000,00 € 

12 52 45000 63900 Inversions en instal·lacions esportives 6.500,00 € 

12 51 45000 63900 Inversions en instal·lacions i centres d’ensenyament 5.500,00 € 

12 44 45000 63400 Inversions turisme i platja 45.000,00 € 

12 31 45000 63100 Inversions medi ambient 8.000,00 € 

12 32 16200 62900 Inversions en adquisició de contenidors 30.000,00 € 

12 21 45000 62201 Inversions en patrimoni 5.000,00 € 

12 33 45000 60000 Inversió en la millora de la plaça Dolors 20.000,00 € 

12 33 45000 60001 Inversió Enric Morera 10.000,00 € 

12 16 16200 62300 Inversió en camió per a la neteja de clavegueram 52.500,00 € 

12 16 16300 62300 Inversió en grua autopropulsada 20.000,00 € 

12 13 92000 63300 Inversió en màquina de fitxar digital 25.000,00 € 

12 12 45000 62600 Adquisició d'equipament informàtic 10.000,00 € 

12 15 45000 61900 Inversions policia 20.000,00 € 

12 16 45000 60900 Inversions en infraestructures i equipaments UOM 5.000,00 € 
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12 16 45000 61900 Inversions a la via publica 25.000,00 € 

12 17 45000 62200 Inversions en edificis de dependències municipals 30.000,00 € 

12 22 45001 62300 Butaques Cinema Montgrí 13.500,00 € 

12 33 45000 60002 Adquisició de pàrquings 6.000,00 € 

12 33 45000 62300 Inversions reposició enllumenat 50.000,00 € 

12 33 45001 62700 Elaboració projectes tècnics 42.000,00 € 

12 33 16900 62700 
Inversions per al desplaçament de la canonada de gas 
natural 

10,00 € 

12 15 45000 60900 Instal·lació semafòrica 1.000,00 € 

12 15 45000 60900 Càmeres de seguretat 30.000,00 € 

12 51 45000 62700 Projecte llar d'infants de l’Estartit  39.500,00 € 

12 52 45000 62700 Projecte cobriment pista 23.600,00 € 

12 33 45000 62701 Projecte residència de la tercera edat 50.000,00 € 

12 33 45000 60002 Espai Ter F3 A 80.000,00 € 

12 22 45000 63300 Infraestructura cultura, actes festius i joventut 15.000,00 € 

12 16 45000 61900 Inversions parcs, jardins i mobiliari urbà 25.000,00 € 

12 33 45000 62200 Ampliació Bell Racó 47.000,00 € 

12 10 45000 63300 Inversió en antenes de Ràdio Montgrí 3.000,00 € 

12 33 45000 60000 Expropiació avinguda Ripollès 0,00 € 

12 33 45000 60002 Urbanització avinguda Ripollès 120.000,00 € 

12 33 45000 62703 Urbanització Torre Moratxa 0,00 € 

12 31 45000 62300 Inversió en la central de biomassa 52.390,00 € 

12 33 45000 60002 Reasfaltatge de carrers 25.000,00 

    TOTAL 952.500,00 € 

 
2n. Declarar com a no disponible el crèdit de l’aplicació pressupostària 12.91100 (préstec 
inversions) del Pressupost de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí per a l’exercici de 2012, amb 
un import de 952.500 euros». 
 
Llegit el dictamen, l’alcalde explica que en el pla d’inversions del Pressupost del 2012 es 
preveuen unes inversions per un total de 952.500 euros. Arran del decret aprovat el passat 
desembre pel Govern estatal, tots els ajuntaments amb un endeutament superior a un 75% no 
es poden endeutar. Per aquest motiu, i com que l’endeutament de l’Ajuntament a finals de l’any 
passat era del 89%, ens veiem en l’obligació de desestimar totes les inversions previstes amb 
endeutament per al 2012. 
 
El Sr. Coll manifesta que, tot i que els membres d’UPM van votar en contra de les inversions per 
al 2012, no estan d’acord en que els ajuntaments no puguin invertir. A més, creu que a molts 
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ajuntaments de les comarques gironines els agradaria estar en la mateixa situació que 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí, ja que l’estat econòmic heretat és bo. Això es deu a una 
acurada gestió econòmica de l’anterior equip de govern, que va aplicar una política financera de 
contenció, ajustant la despesa i racionalitzant la inversió, així com austeritat respecte del capítol 
1 de personal. Cal remarcar que si no fos per les inversions d’anteriors legislatures, finançades 
amb operacions de crèdit, avui no tindríem molts equipaments, com Can Quintana, el Cinema 
Montgrí, projectes Life, els nuclis antics de Torroella i l’Estartit, etc. Lògicament, les inversions 
s’han de fer amb seny i criteri. Creu que no s’hauria de limitar l’autoritat municipal. Parar les 
inversions municipals és parar el progrés del poble, i això ho pagarem d’aquí a uns anys. 
 
El Sr. Rufí diu que l’endeutament de l’Ajuntament a finals de l’any passat no arribava al 90% i 
que és perfectament assumible, lluny del 120% permès per la llei. Això és perquè s’han fet 
projectes i s’han pagat. No està d’acord en que ens limitin les inversions, posant-nos al mateix 
nivell que el d’ajuntaments amb un estat financer deplorable. La situació financera del municipi 
és del tot correcta. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
 
4. APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE CRÈDIT NÚM. 2/2012 DE SUPLEMENT DE 
CRÈDIT DEL PRESSUPOST DE L’ENTITAT LOCAL PER A L’EXERCICI DE 2012. EXP. 289/12 
(SERVEIS ECONÒMICS) 
 
L’interventor llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d’Administració i Comunicació del 5 
d’abril de 2012, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Atès el Pressupost de l’entitat local per a l’exercici de 2012. 
 
Atesa la necessitat de realitzar diverses despeses específiques i determinades que no es poden 
ajornar fins a l’exercici següent i per a les quals els crèdits previstos són insuficients. 
 
Atès que, segons la proposta elaborada per la Regidoria d’Hisenda, les aplicacions 
pressupostàries a les quals cal assignar crèdit són les següents: 

 
   
Aplicació pressupostària 
  

Denominació 
Consignació    

inicial 
Proposta 

d’increment 

 
Consignació 

definitiva 

12 44 45000 63400 Inversions turisme i platja 0,00 € 7.000,00 € 7.000,00 € 

12 31 45000 63100 Inversions medi ambient 0,00 € 2.000,00 € 2.000,00 € 

12 21 45000 62201 Inversions en patrimoni 0,00 € 1.000,00 € 1.000,00 € 

12 16 16200 62300 
Inversió en camió per la neteja 
de clavegueram 

0,00 € 57.000,00 € 57.000,00 € 

12 12 45000 62600 Adquisició d'equipament 0,00 € 2.000,00 € 2.000,00 € 



 

55 

 

informàtic 

12 33 45000 60002 Espai Ter Fase 3 A 0,00 € 15.000,00 € 15.000,00 € 

12 16 45000 61900 Inversions a la via publica 0,00 € 11.000,00 € 11.000,00 € 

12 22 45001 62300 Butaques Cinema Montgrí 0,00 € 13.500,00 € 13.500,00 € 

12 33 45000 60002 Adquisició de pàrquings 0,00 € 6.000,00 € 6.000,00 € 

12 33 45000 62300 Inversions reposició enllumenat 0,00 € 15.867,55 € 15.867,55 € 

12 33 45001 62700 Elaboració Projectes Tècnics 0,00 € 15.000,00 € 15.000,00 € 

12 33 16900 62700 
Inv.pel desplaçament canonada 
de gas natural 

0,00 € 10,00 € 10,00 € 

12 51 45000 62700 Projecte Llar d'infants Estartit  19.500,00 € 34.780,00 € 54.280,00 € 

12 22 45000 63300 
Infraestructura Cultura, actes 
festius i joventut 

0,00 € 3.000,00 € 3.000,00 € 

12 16 45000 61900 
Inversions parcs, jardins i 
mobiliari urbà 

0,00 € 6.500,00 € 6.500,00 € 

12 33 45000 60002 Reasfaltatge de carrers 0,00 € 5.500,00 € 5.500,00 € 

12 32 16200 22700 
Recollida i transport 
d'escombraries 

2.166.838,57 € 148.681,58 € 2.315.520,15€ 

    

TOTAL    343.839,13 €  

 
Atès que els crèdits assignats ascendeixen a 343.839,13 €, dels quals 148.681,58 € són per 
a despeses corrents i 195.157,55 € són per a inversions. 
 
Atès que aquests crèdits es finançaran amb càrrec al romanent líquid de tresoreria de l’exercici 
de 2011, el qual ascendeix a 343.839,13 euros.  
 
Atès l’informe de l’interventor accidental de 29 de març de 2012. 
 
Atès el que disposen els articles 177.2 i 169.1 del Text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març; 38.1 i 2 i 20.1 del 
Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el capítol I del títol VI de la Llei 
esmentada; 22.2 e) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local; 
52.2 f) del Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, aprovat pel  Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, i 7.3 de les Bases d’execució del Pressupost general de l’entitat 
local per a l’exercici de 2012. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar inicialment la modificació de crèdit núm. 2/2012 del Pressupost de l’entitat local per 
a l’exercici de 2012, consistent en un suplement de crèdit de 343.839,13 €, finançat amb 
càrrec al romanent líquid de tresoreria de l’exercici de 2011. 
 



 

56 

 

2n. Exposar al públic l’expedient, mitjançant la publicació d’un edicte al Butlletí Oficial de la 
Província i al tauler d’anuncis de la corporació, per un termini de quinze dies hàbils a comptar 
de l’endemà de l’última de les publicacions de l’edicte esmentat, per tal que els interessats el 
puguin examinar i presentar-hi les reclamacions que considerin oportunes. En cas de no haver-
hi cap reclamació durant el termini assenyalat, l’expedient es considerarà definitivament 
aprovat». 
 
Llegit el dictamen, l’alcalde manifesta que les inversions per a aquest exercici s’han repartit tal 
com ha explicat l’interventor, de manera que pràcticament el 50% del romanent es destina a la 
recollida i transport de les escombraries per no diferir pagaments a l’empresa concessionària, 
tal com s’havia fet. Remarca que el romanent del passat exercici és positiu, en part també 
perquè hi havia la necessitat de diferir pagaments que no es podien afrontar amb el pressupost 
del 2011. Aposta pel camió de neteja del clavegueram, perquè creu que la gestió directa 
d’aquest servei serà molt més econòmica que l’actual. 
 
El Sr. Sarquella diu que no entén de què serveixen els 15.000 euros per a l’Espai Ter, quant en 
realitat se’n necessiten 80.000. S’hi hauria de fer activitats cada cap de setmana i, en canvi, 
poca cosa s’hi està fent des d’aquest nou mandat. Pel que fa a les inversions per a reasfaltatge 
de carrers, suposa que seran per arreglar els de la urbanització Les Dunes, tal com fa temps 
que ell demana, i que la de parcs, jardins i mobiliari serà també per als jocs infantils de 
l’Estartit, els quals estan molt deixats. Així mateix, espera que es comprin bancs nous.  
 
El Sr. Coll formula les preguntes següents:  
 

- Per què la despesa del camió de neteja del clavegueram ha passat dels 52.500 euros 
previstos inicialment al 57.000 euros actuals? 
 

- Per què no surt la inversió prevista per a la grua autopropulsada? 
 

- Com es pagaran els sous i la seguretat social dels treballadors de l’escola Mar i Cel de 
l’Estartit el proper trimestre, si no hi ha cap increment en la partida dels salaris d’Educació? 

 
- Com es pagarà el cost del carburant de la Policia? La partida corresponent és fluixa, i cal 

tenir en compte que l’any passat es va gastar més del que s’havia previst i que ara els 
preus s’han apujat. 

 
- Creu que la dotació de la partida per refer el mobiliari urbà (no la compra) és insuficient i 

que hi ha molta diferència amb la de l’any passat. Com s’assumirà? 
 

- L’alcalde es va comprometre a afegir els 15.000 euros del romanent del 2011 que no 
s’havien gastat de la partida d’activitats de Solidaritat i Cooperació a la quantitat 
pressupostada per al 2012. Com és que això no es reflecteix?  
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El Sr. Rufí manifesta que és una notícia important el fet de disposar d’un romanent de 393.000 
euros, gràcies a un bon exercici anterior. Han decaigut unes inversions que s’havien 
pressupostat i que no tenien cap sentit, com ara l’adquisició de contenidors, la millora de la 
plaça dels Dolors, la qual s’ha executat fa pocs mesos, el cobriment de la pista, la residència de 
la tercera edat, l’ampliació del Bell Racó, etc. Creu que la part positiva de tot això és que, 
gràcies a aquest ajustament econòmic, aquestes inversions, que no tenen cap sentit per a ell, 
no es podran fer de moment. Pel que fa al romanent diu que n’hauria fet un repartiment 
diferent. Hi ha partides del dia a dia, com ara platges, turisme, medi ambient, patrimoni o 
enllumenat, que queden totalment infradotades. És un exercici una mica fictici i no del tot 
correcte. Creu que en aquests moments la compra del camió per al clavegueram no té sentit. 
Comportarà més despesa, ja que és una inversió que no s’amortitzarà abans de 4 o 5 anys i  
caldrà llogar un operari encarregat i un xofer. Tampoc creu que tingui sentit la despesa de la llar 
d’infants de l’Estartit. L’estratègia de L’EST és la de forçar projectes i posar-los en anys 
anteriors. El que cal és posar sobre la taula les despeses del dia a dia i deixar per a un altre 
pressupost les que no es poden fer. L’equip de govern sempre tindrà el vot d’ERC per tirar 
endavant el municipi d’una manera global, però no es poden fer despeses d’aquest tipus amb 
un projecte tècnic de 54.000 euros que no se sap si es podrà executar o que el grup de L’EST 
intentarà posar amb calçador en pressupostos futurs. Afirma que hi ha una sèrie de despeses 
inevitables i no sap com Intervenció les assumirà. El que és veritat és que si s’haguessin exclòs 
la compra del camió de neteja del clavegueram o el projecte de la llar d’infants de l’Estartit 
d’aquesta modificació de crèdit, el repartiment hauria estat més equitatiu a totes les àrees per 
poder tirar endavant el dia a dia del municipi.  
 
L’alcalde contesta que entén que no comparteixin la manera de repartir el romanent del 2011, 
però que l’equip de govern ha considerat fer-ho tal com s’ha explicat. Pel que fa al projecte de 
la llar d’infants de l’Estartit, creu que és necessari tirar-lo endavant perquè, fent servir 
l’expressió “costa més el collar que el gos”, diu que les despeses en manteniment i rehabilitació 
són considerables i perquè la mainada es mereix una llar d’infants en condicions. Pel que fa al 
camió per al clavegueram, manifesta que, tal com diu el Sr. Rufí, potser ara no és el moment 
més idoni, però que, amb números sobre la taula, creu que l’any que ve ja es podrà veure 
l’estalvi econòmic que suposarà. El romanent és el que tenim, i, contestant les preguntes que 
ha fet el Sr. Coll sobre com es cobriran les despeses en el carburant de la Policia, reasfaltatge 
de carrers, etc., i la del Sr. Rufí sobre l’enllumenat, diu que el que s’està fent és gestionar 
l’Ajuntament racionalitzant totes les despeses. S’està reduint el consum elèctric públic i la 
potència de les instal·lacions dels edificis municipals, ja que algunes de les contractacions que 
teníem fins ara eren desorbitades. Un exemple és l’Espai Ter, que passarà d’una potència 
contractada de 350 kw a 85 kw, totalment suficients, la qual cosa farà de si abans es pagava 
4.000 euros mensuals en llum, ara se’n pagaran 900. Condicionats per l’austeritat que 
comporta l’època actual, intentem assumir les despeses del dia a dia per a les persones i, si es 
pot, fer alguna inversió. L’aprovació del decret contra l’endeutament ha estat una patacada, 
però, tot i així, hem de subsistir i tirar endavant. 
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L’interventor explica l’increment de la partida per a la compra del camió de neteja del 
clavegueram. Quan es va aprovar inicialment el pressupost, es va preveure el pagament en 
quatre anys, a raó de 52.500 euros anuals, però les financeres van dir que les quotes anuals 
havien d’ésser decreixents, de manera que la del 2012, de 57.000 euros, serà una mica més 
elevada que la resta. El total és el mateix. 
 
El Sr. Noguer demana un aclariment sobre el que acaba d’explicar l’interventor. Es paga al 
comptat? Per què es fa amb el sistema de leasing? 
 
L’interventor li respon que són quotes decreixents mensuals de leasing. És una operació que es 
finançarà amb fons propis, a través del romanent de tresoreria, i els pagaments són fraccionats. 
 
El Sr. Rufí manifesta que no vol entrar en temes tècnics de contractació de potències 
d’enllumenat, però que tot el que suposi un estalvi econòmic, tindrà el seu suport. Evidentment, 
l’Espai Ter no necessitarà cap potència si no s’hi fa res. Caldria anar en compte amb l’estalvi en 
l’enllumenat públic. Som un municipi turístic. El primer dia de Setmana Santa, el passeig 
marítim de l’Estartit tenia la meitat dels fanals encesos, el pàrquing de la platja estava a les 
fosques, amb cotxes aparcats. Una senyora li va demanar que l’acompanyés perquè no es veia 
res i tenia raó. Hem de tenir en compte que el turisme és el puntal econòmic del nostre 
municipi. 
 
L’alcalde li respon que ja en tenen cura, sobretot en els llocs on la disminució de la intensitat de 
la llum pot suposar un perill per a la seguretat.  
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta, amb els vots 
a favor dels senyors Cordon, Puig i Aladid i les senyores Bartomeus i Bosch (CiU), del senyor 
Dalmau i de les senyores Comas i Pibernat (L’EST) i del senyor Navarrete (PP), i els vots en 
contra dels senyors Rufí i Calvet i de les senyores Bassa i Coll (ERC), dels senyors Coll i Noguer i 
de la senyora Matas (UPM), i del senyor Sarquella (COET). 
 
 
5. DACIÓ DE COMPTE DEL DECRET D’ALCALDIA NÚM. 697/2012, DE 27 DE MARÇ, PEL 
QUAL ES CONCERTA UNA OPERACIÓ DE TRESORERIA A CURT TERMINI, AMB LA CAIXA 
D’ESTALVIS I PENSIONS DE BARCELONA, PER UN IMPORT D’UN MILIÓ D’EUROS. EXP. 
155/12 (SERVEIS ECONÒMICS) 
 
El secretari dóna compte del Decret d’Alcaldia núm. 697/2012, de 27 de març, pel qual es 
concerta una operació de tresoreria a curt termini amb la Caixa d’Estalvis i Pensions de 
Barcelona, per un import d’un milió d’euros, d’acord amb les condicions següents: 
 

- Import de la pòlissa ................................  1.000.000 euros 
- Venciment de la pòlissa (màxim) .............  13 de setembre de 2012 
- Disposició ..............................................  moment de la formalització 
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- Comissió d’obertura ................................  1% 
- Comissió de no disponibilitat ...................  1,5% 
- Tipus d’interès fix (sobre import disposat) ....  5,04% 

  
L’interventor fa un resum dels motius pels quals l’Ajuntament creu convenient concertar aquesta 
pòlissa de crèdit. Explica que de gener a juny l’Ajuntament té més pagaments que ingressos. A 
partir del mes de juliol, amb el cobrament d’impostos com, per exemple, l’IBI, la situació 
econòmica es va recuperant. Si no es fes aquest crèdit, hi hauria mesos que estaríem en 
números vermells. 
 
El Sr. Coll diu que aquest procés és el mateix de cada any. Ara s’han recaptat 730.000 € en 
l’impost de vehicles i, a més, aquest any ja s’han recaptat 500.000 € en l’IBI d’aquelles 
persones que s’han acollit al pagament avançat per obtenir la bonificació del 2%. Tot i així 
contractem el crèdit. Com és que en anys passats no es feien pòlisses de crèdit? 
 
L’interventor li respon que l’any passat es van executar la totalitat de les inversions i de les 
despeses del pressupost i, que a finals del 2011, a diferència d’altres anys, el saldo de 
tresoreria era menor, d’uns 500.000 euros. Per això s’ha hagut de fer el crèdit.  
 
El Sr. Coll pregunta per a què servirà el milió d’euros del crèdit? 
 
L’interventor li contesta que servirà per poder continuar pagant les factures dels proveïdors a 45 
dies, per pagar inversions, nòmines, interessos bancaris, etc. 
 
El Sr. Rufí manifesta el seu desacord en concertar una pòlissa de crèdit. Mai s’havia fet, tot i 
que la situació econòmica és la mateixa any rere any. Això denota una mala gestió de la 
tresoreria municipal. El Pressupost ja es va fer malament, ja que no es van reduir les despeses 
de personal ni les despeses corrents, i això es repetirà cada any i s’acabarà la legislatura amb 
una situació nefasta de la hisenda municipal. Començar amb una pòlissa d’un milió d’euros és 
començar molt fort. La situació actual de la tresoreria es deu a la falta de pagament de la 
Generalitat de les seves obligacions amb els ajuntaments. Caldria fer una gestió política, no 
tècnica, per solucionar aquest problema. Començar amb aquesta dinàmica, molt habitual a 
l’empresa privada, és una molt mala pràctica. 
 
L’alcalde diu que l’explicació de l’interventor ha estat clara. La pòlissa és molt necessària. La 
situació de la tresoreria no té res a veure amb la que hi havia amb l’anterior govern. Ara s’han 
recaptat 500.000 euros procedents dels contribuents que han avançat el pagament de l’IBI i 
que permetran arribar a cobrir moltes despeses fins al mes d’abril. La pòlissa és per sis mesos i 
ha d’assegurar fer front a la reclamació del Ministeri d’Indústria d’1.744.332 euros més els 
interessos des de l’any 2006 (uns 300.000 euros) d’un FOMIT que el govern anterior va 
destinar a amortitzar préstecs per valor d’1.500.000 euros en comptes de destinar-ho a les 
inversions previstes. Segurament, i gràcies a les gestions del regidor del PP, Sr. Andrés 
Navarrete, l’Ajuntament no haurà de fer front a aquesta devolució, tot i que encara no es té la 
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certesa absoluta que es pugui solucionar. Per tant, hi ha dos milions d’euros sobre la taula que 
encara no se sap què acabarà passant i aquesta pòlissa serveix per cobrir una mica les 
esquenes de l’Ajuntament en cas d’haver d’afrontar una possible devolució. 
 
El Sr. Rufí diu que l’alcalde parla d’un FOMIT de l’any 2006. Per tant, el Sr. Dalmau li podrà 
explicar molt bé a què es va destinar durant l’Alcaldia del Sr. Negre. 
 
L’alcalde explica que l’anterior govern tenia l’obligació de destinar i justificar aquest FOMIT i en 
aquest govern sí que hi era el Sr. Rufí. 
 
El Sr. Rufí li contesta que parli amb el regidor de Turisme. 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
6. DACIÓ DE COMPTE DE LA RELACIÓ CERTIFICADA DE LES OBLIGACIONS PENDENTS DE 
PAGAMENT A 31 DE DESEMBRE DE 2011 TRAMESA AL MINISTERI D’HISENDA I 
ADMINISTRACIONS PÚBLIQUES, EN COMPLIMENT DEL REIAL DECRET LLEI 4/2012, DE 24 
DE FEBRER, PEL QUAL ES DETERMINEN OBLIGACIONS D’INFORMACIÓ I PROCEDIMENTS 
NECESSARIS PER ESTABLIR UN MECANISME DE FINANÇAMENT PER AL PAGAMENT ALS 
PROVEÏDORS DE LES ENTITATS LOCALS. EXP. 373/2012 (SERVEIS ECONÒMICS) 
 
L’interventor dóna compte de la relació certificada de les obligacions pendents de pagament a 
31 de desembre de 2011 tramesa al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques, en 
compliment del Reial decret llei 4/2012, de 24 de febrer, pel qual es determinen obligacions 
d’informació i procediments necessaris per establir un mecanisme de finançament per al 
pagament als proveïdors de les entitats locals: 
 

- Servià Cantó SA y Fomento de Construcciones y Contratas UTE: 301.013,31 euros. 
- EMTE Girona SA: 1.373,83 euros. 
- Mémora Servicios Funerarios SL: 30.089,20 euros. 
- Fomento de Construcciones y Contratas SA: 910.800,82 euros. 
- Endesa Energia XXI SL: 454,18 euros. 

 
D’aquesta relació només queda pendent el pagament a Fomento de Construcciones y Contratas 
SA, que es farà a la segona quinzena de juliol. 
 
El Sr. Rufí comenta que el deute amb Servià Cantó SA y Fomento de Construcciones y Contratas 
UTE es va pagar el 2 d’abril. Respecte al deute amb Mémora Servicios Funerarios SL, no li 
estranya en quin estat està el cementiri i el tanatori si no es paga a l’empresa concessionària. I 
pel que fa a les factures pendents de Fomento de Construcciones y Contratas SA, totes són del 
darrer semestre de 2011. Per tant, són factures del mandat de l’actual govern i que no es van 
pagar. 
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El Sr. Dalmau diu que el Sr. Rufí va fer un reconeixement de deute perquè no va deixar que 
l’empresa presentés les factures. Ara Fomento de Construcciones y Contratas SA ha presentat 
les factures del 2010 i 2011 i s’han de pagar. Però el deute procedeix del govern del Sr. Rufí. 
 
El Sr. Rufí exposa que el Sr. Dalmau tot ho barreja. Porta dotze anys a l’Ajuntament i no sap res. 
Aquí s’estan confonent dos temes diferents: el reconeixement de deute signat per ell i les 
factures impagades de l’últim semestre del 2011. També comenta que li preocupa molt que les 
negociacions de la nova plica d’escombraries les porti el Sr. Dalmau sense el coneixement de la 
resta de membres de l’equip de govern. 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
7. DECLINACIÓ D’ACOLLIR-SE AL MECANISME DE FINANÇAMENT PREVIST AL REIAL 
DECRET LLEI 4/2012, DE 24 DE FEBRER, PEL QUAL ES DETERMINEN OBLIGACIONS 
D’INFORMACIÓ I PROCEDIMENTS NECESSARIS PER ESTABLIR UN MECANISME DE 
FINANÇAMENT PER AL PAGAMENT ALS PROVEÏDORS DE LES ENTITATS LOCALS, I 
COMPROMÍS DE FER EFECTIVES LES OBLIGACIONS PENDENTS DE PAGAMENT QUE 
CONSTEN A LA RELACIÓ CERTIFICADA TRAMESA AL MINISTERI D’HISENDA I 
ADMINISTRACIONS PÚBLIQUES. EXP. 373/2012 (SERVEIS ECONÒMICS) 
 
El secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d’Administració i Comunicació del 5 
d’abril de 2012, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Atès el que disposa Reial decret llei 4/2012, de 24 de febrer, pel qual es determinen les 
obligacions d’informació i procediments necessaris per establir un mecanisme de finançament 
per al pagament als proveïdors de les entitats locals. 
 
Vist també el contingut de l’Ordre HAP/537/2012, per la qual s’aproven el model de certificat 
individual, el model per a la seva sol·licitud i el model del pla d’ajust, previstos en el Reial decret 
llei 4/2012, de 24 de febrer. 
 
Atès que, d’acord amb el que estableix l’article 3 del referit Reial decret llei 4/2012, de 24 de 
febrer, en data 15 de març de 2012 aquest Ajuntament va trametre al Ministeri d’Hisenda i 
Administracions Públiques la relació certificada de totes les obligacions pendents de pagament 
que reunien les condicions de l’article 2 del Reial decret llei 4/2012, de 24 de febrer. 
 
Atès que els deutes reconeguts pendents de pagament a data 15 de març de 2012 per un 
import total de 1.243.731,34 euros són conseqüència de problemes de tresoreria, motivats 
principalment pel retard per part de les administracions superiors en l’abonament de les 
subvencions destinades a finançar diverses actuacions municipals (Generalitat de Catalunya, 
principalment, i el FEDER). 
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Atès que l’Ajuntament de Torroella de Montgrí ja ha pagat, a dia d’avui, part de les factures que 
consten a la relació comunicada al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques, en concret 
les factures d’Endesa Energia XXI SL (454,18 euros) i de Servià Cantó SA y Fomento de 
Construcciones y Contratas UTE (301.013,31 euros). 
 
Atès l’acord entre l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i l’empresa de Fomento de 
Construcciones y Contratas SA per al pagament dels 910.800,82 euros pendents durant la 
segona quinzena del mes de juliol de 2012. 
 
Atès que, en conseqüència, es considera que aquest Ajuntament no té necessitat d’acollir-se al 
mecanisme de finançament establert al Reial decret llei 4/2012, de 24 de febrer, i que, per 
tant, no cal l’elaboració i aprovació del Pla d’ajust establert a l’article 7 de l’esmentat Reial 
decret llei, tal i com han confirmat els Serveis Tècnics del Ministeri d’Hisenda i Administracions 
Públiques en consulta realitzada a l’efecte. 
 
Atès el punt 7 de la nota emesa pel Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques el dia 22 de 
març de 2012, relativa al desenvolupament del procediment de pagament a proveïdors establert 
en el Reial decret llei 4/2012, de 24 de febrer, en el qual s’especifica que entre els dies 23 
d’abril i 8 de maig les entitats locals podran introduir modificacions per corregir errors, indicar 
les factures que finalment considerin conflictives, les que s’han pagat als contractistes i les que 
estan subjectes a procediments d’embargament o de concurs de creditors. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Donar per complerts els tràmits que exigeix el Reial decret llei 4/2012, de 24 de febrer, i 
normes de desenvolupament, declinar acollir-se al mecanisme de finançament previst al Reial 
decret llei esmentat i, per tant, no elaborar cap Pla d’ajust.  
 
2n. Comprometre’s a fer efectives les obligacions pendents de pagament a 31 de desembre de 
2011 que consten a la relació certificada tramesa el 15 de març de 2012 al Ministeri d’Hisenda 
i Administracions Públiques, segons als compromisos establerts amb els proveïdors creditors». 
 
Llegit el dictamen, l’alcalde diu que l’Ajuntament no s’acull al préstec de l’Estat perquè, a banda 
de les condicions financeres, comporta donar les claus de la tresoreria municipal a l’Estat i 
complir un seguit de mesures molt exigents en matèria d’impostos, retribucions, personal, etc. 
L’Ajuntament està en una situació econòmica delicada, no crítica, que no fa necessari que 
s’hagi d’acollir al pla d’ajust de l’Estat. 
 
El Sr. Coll comenta que no cal acollir-se a aquest pla de l’Estat, però en canvi es concerta una 
pòlissa per un milió d’euros. Com és possible això? Si s’ha arribat a aquesta situació que 
permet prescindir d’aquest pla d’ajust és gràcies a la bona feina feta pels governs anteriors. 
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L’alcalde exposa que no s’opta pel pla perquè no és necessari. Es pot parlar de feina feta més 
que de feina molt ben feta, ja que cal tenir en compte que hi ha un endeutament del 75%.  
 
El Sr. Rufí diu que si es pot declinar aquest pla de l’Estat és perquè s’ha fet una bona gestió 
econòmica. No costa tant reconèixer que la situació econòmica heretada és bona. S’estarà tot 
el mandat així? Cal caminar ja. 
 
L’alcalde comenta que és el Sr. Rufí qui treu constantment aquest tema. Es pot dir que la gestió 
econòmica ha estat correcta. 
 
El Sr. Rufí accepta aquesta definició: ha estat una gestió correcta. El millor és deixar-ho així. 
 
El Sr. Sarquella exposa que si s’està en aquesta situació és per culpa de tots els partits polítics. 
Ja està cansat que es culpin recíprocament de tot. És hora de canviar els polítics. 
 
L’alcalde demana al Sr. Sarquella que quan faci una intervenció no s’adreci al públic, sinó als 
membres d’aquest Ple. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
 
8. DACIÓ DE COMPTE DE NOMENAMENTS I CONTRACTACIONS DE PERSONAL PER 
MÀXIMA URGÈNCIA. EXP. 74/12 (SECRETARIA) 
 
D’acord amb el que disposen els articles 291.3 del Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, aprovat pel Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, i 94.3 del Reglament del 
personal al servei de les entitats locals, aprovat pel Decret 214/1990, de 30 de juliol, el 
secretari dóna compte al Ple dels següents nomenaments i contractacions de personal per raó 
de màxima urgència: 
 

- Sra. María Carmen Nova Flores, com a tècnica d’administració general, en règim 
funcionari interí, des de l’1 de març de 2012 fins al 31 de maig de 2012. 

 
- Sr. Catalin Nastase, com a peó de festes, amb caràcter laboral temporal d’interinitat, 

des de l’1 de març de 2012 fins al 31 de maig de 2012. 
 

- Sr. Ladislav Snapek, com a peó de festes, amb caràcter laboral temporal d’interinitat, 
des de l’1 de març de 2012 fins al 31 de maig de 2012. 
 

- Sra. Marta Valentí Canal, com a auxiliar administrativa, amb caràcter laboral temporal 
d’interinitat, des de l’1 de març de 2012 fins al 31 de maig de 2012. 
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- Sra. Núria Roca Puigdemont, com a tècnica en promoció econòmica, amb caràcter 
laboral temporal d’interinitat, des del 14 de març de 2012 fins al 13 de juny de 2012. 
 

- Sra. Estel Solés Figueras, com a educadora, amb caràcter laboral temporal eventual per 
circumstàncies de la producció, des del 26 de març de 2012 fins al 31 de maig de 
2012. 
 

- Sra. Marta Serres Planas, com a tècnica d’administració general, en règim funcionari 
interí, des del 2 d’abril de 2012 fins a l’1 de juliol de 2012. 
 

- Sr. Guido Marc Demoulin, com a auxiliar de Turisme, amb caràcter laboral temporal 
d’interinitat, des de l’1 d’abril de 2012 fins al 30 de juny de 2012. 

 
El Sr. Sarquella comenta que es fan vuit contractacions per màxima urgència, és a dir, a dit. Ja 
va dir en un Ple anterior que no es pot contractar la mateixa persona per màxima urgència més 
d’una vegada. Pensa continuar l’equip de govern cometent aquestes irregularitats fins al final 
del mandat? D’altra banda, diu que totes les persones contractades són de fora del municipi. 
Cal promoure la contractació de persones del municipi i així fer reduir la taxa d’atur. 
 
El Sr. Coll exposa que caldria canviar el nom d’aquestes contractacions. Què vol dir màxima 
urgència? Que no estava previst? Que no estava pressupostat? Es contracten dues persones 
que ja s’havien contractat per màxima urgència. Si aquestes persones ja treballaven a 
l’Ajuntament, es podria haver previst aquesta situació. També es contracta una educadora per a 
la llar d’infants Mar i Cel per circumstàncies de la producció. Pregunta a la regidora 
d’Ensenyament quina diferència de nens inscrits a la llar d’infants Mar i Cel hi ha en l’actualitat 
respecte al 31 de gener de 2012. 
 
El Sr. Dalmau diu al Sr. Sarquella que si creu que hi ha irregularitats ho denunciï a la Fiscalia. 
Els tècnics de la casa han fet els corresponents informes sobre totes les contractacions. Quant 
a la contractació de personal, es fa en funció dels criteris que es consideren més adients. 
També cal destacar que l’Ajuntament es va acollir als plans d’ocupació per contractar persones 
aturades i es van contractar sis persones, malgrat que no totes eren del municipi, ja que 
algunes van preferir continuar a l’atur. L’Ajuntament no pot fer res si la gent no vol treballar 
perquè la feina no és de la seva categoria o per un altre motiu. Per últim, la contractació de 
l’educadora es fa per cobrir les baixes i les vacances del personal. 
 
El secretari explica que no hi ha cap irregularitat si es contracta una persona per màxima 
urgència per tres mesos i més endavant se la torna a contractar per urgència per ocupar un 
altre lloc de treball. 
 
El Sr. Dalmau diu que no hi ha contractacions a dit. Són persones amb noms i cognoms 
contractades perquè tenen la titulació i compleixen els requisits necessaris, segons les 
necessitats de cada àrea. No es fan trampes.  
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El Sr. Sarquella no es queixa de les persones, sinó de les formes. El que demana és que es 
convoquin les places, tal com diu la normativa. En cada Ple hi ha contractacions d’urgència. 
Això no pot ser. 
 
El Ple es dóna per assabentat dels nomenaments i contractacions esmentats. 
 
 
9. APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGOU PER A 
L’AMPLIACIÓ DE L’OCUPACIÓ DEL SOTERRANI EN ELS EIXAMPLES SUBURBANS (CLAU S), 
ARTICLE 162. EXP. 999/11 (SECRETARIA) 
 
El secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori del 5 d’abril de 2012, el 
qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Atès que el Ple, en la sessió ordinària del 12 de gener de 2012, va aprovar inicialment la 
modificació puntual del PGOU per a l’ampliació de l’ocupació del soterrani en els eixamples 
suburbans (clau S), article 162, promogut per l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i redactat 
per l’arquitecte municipal Sr. Lluís Gratacós i Soler, de data gener de 2012.  
  

 Atès que l’expedient s’ha sotmès a informació pública per un termini d’un mes, mitjançant la 
publicació d’un anunci al Butlletí Oficial de la Província núm. 23, de 2 de febrer de 2012, al 
diari El Punt de 26 de gener de 2012, al tauler d’edictes de la corporació i a la web municipal 
www.torroella-estartit.cat.  
  

 Atès que durant aquest termini no s’hi ha presentat cap al·legació. 
 

 Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar provisionalment la modificació puntual del PGOU per a l’ampliació de l’ocupació del 
soterrani en els eixamples suburbans (clau S), article 162, promogut per l’Ajuntament de 
Torroella de Montgrí i redactat per l’arquitecte municipal Sr. Lluís Gratacós i Soler, de data gener 
de 2012.  
 
2n. Remetre dos exemplars de la modificació esmentada i una còpia de l’expedient 
administratiu, degudament legalitzats, a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona per a la 
seva aprovació definitiva». 
 
Llegit el dictamen, el Sr. Rufí expressa que el grup d’ERC està totalment a favor d’aquesta 
modificació. Cal tenir en compte, però, que s’està resolent el tema parcialment, ja que queden 
pendents les finques del nucli antic. S’ha d’abordar també aquest tema al més aviat possible. 
 
La Sra. Bartomeus diu que ho té present i que s’abordarà quan l’economia ho permeti. 
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Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
 
10. APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DEL PGOU EN EL SECTOR TORRE MORATXA. 
EXP. 372/12 (SECRETARIA) 
 
El secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori del 5 d’abril de 2012, el 
qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Un cop vista la modificació puntual del PGOU en el sector Torre Moratxa, promoguda per 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i redactada per l’arquitecte Sr. Xavier Canosa i Magret, de 
data març de 2012.  
 
Atès que la modificació consisteix en el canvi de localització dels sistemes d’equipaments i 
espais lliures del sector, així com en l’ordenació de les zones d’ús residencial. 
 
Atès l’informe favorable de l’arquitecte municipal Sr. Josep Maria Blázquez i Boya, de 2 d’abril 
de 2012. 
 
Un cop vist l’informe de Secretaria de 30 de març de 2012, sobre la normativa aplicable i el 
procediment a seguir. 
 
Vist el que disposen els articles 22.2 c) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases 
del règim local; 52.2 c) del Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, aprovat 
pel Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril; 85 del Text refós de la Llei d’urbanisme, aprovat pel 
Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, i 23.1 b) del Reglament de la Llei d’urbanisme, aprovat 
pel Decret 305/2006, de 18 de juliol. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar inicialment la modificació puntual del PGOU en el sector Torre Moratxa, promoguda 
per l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i redactada per l’arquitecte Sr. Xavier Canosa i Magret, 
de data març de 2012, amb la condició que, prèviament a l’aprovació provisional, s’incorporin al 
projecte les modificacions que resultin dels informes de les administracions i del tràmit 
d’informació pública.  
 
2n. Sotmetre la modificació esmentada a informació pública, mitjançant la publicació d’un 
edicte al Butlletí Oficial de la Província, a un dels diaris de premsa periòdica de més divulgació 
en l'àmbit municipal, al tauler d’edictes de la corporació i a la web municipal www.torroella-
estartit.cat, per un termini d’un mes, per tal que qualsevol persona pugui examinar l’expedient i 
formular-hi les al·legacions que consideri oportunes.  
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3r. Sol·licitar un informe als següents organismes afectats per raó de les seves competències 
sectorials:  
 

- Direcció General de Protecció Civil del Departament d’Interior de la Generalitat de 
Catalunya. 

- Agència Catalana de l’Aigua del Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat 
de Catalunya. 

- Institut Geològic de Catalunya del Departament de Territori i Sostenibilitat de la 
Generalitat de Catalunya. 

- Oficina Tècnica d’Avaluació Ambiental del Departament de Territori i Sostenibilitat de la 
Generalitat de Catalunya. 

- Departament d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i Medi Natural de la 
Generalitat de Catalunya». 

 
Llegit el dictamen, la Sr. Bartomeus explica una mica els antecedents de la urbanització: 
 

-  L’any 1975 es va aprovar el Pla parcial del sector “Torre Moratxa”.  
-  L’any 1980 es va aprovar el projecte d’urbanització i es varen executar parcialment les 

obres d’urbanització.  
-  El Pla general d’ordenació urbana de 1983 va classificar el sòl del sector Torre Moratxa 

com a sòl urbanitzable no programat, UNP-2 “Torre Moratxa”. Per al seu desenvolupament 
només calia redactar i tramitar un projecte d’adaptació del Pla parcial aprovat. 

-  L’any 1984 es va modificar el Pla parcial per adaptar-lo al Pla general de 1983, i, entre 
d’altres determinacions que li eren pròpies, incorporava la parcel·lació del sector.  

-  L’any 1985 l’Ajuntament va aprovar el projecte d’urbanització del Pla parcial adaptat. 
-  A partir d’aquesta data es varen concedir llicències d’obra sobre la parcel·lació que 

figurava en la documentació gràfica del Pla parcial de 1984. 
-  L’any 1987, per diferents episodis de pluja, es varen produir danys a la urbanització i es 

va comprovar que el sistema de desguàs i reconducció projectat i executat, que 
modificava l’estructura natural d’escorrenties, no funcionava correctament.  

-  L’aiguat de finals de 1991 va provocar nous desperfectes pel mateix motiu.  
-  A l’any 1993 es varen produir diversos esllavissaments i es va procedir al tancament de 

dos carrers. Arran d’aquests fets, l’Ajuntament va decretar la suspensió de llicències de 
parcel·lació, edificació i enderrocs en tot el sector per un termini d’un any, i l’inici d’un 
procés de estudi i reforma dels instruments de planejament existents. 

-  L’any 1997 l’Ajuntament va promoure i va aprovar provisionalment un Pla especial amb la 
finalitat principal de donar resposta als problemes d’urbanització del sector. 

-  A l’any 2002, amb la revisió del Pla general d’ordenació urbana de Torroella de Montgrí, 
es delimita l’àmbit d’un Pla especial d’ordenació (PEO-3), que correspon a l’àmbit de la 
modificació del Pla parcial “Torre Moratxa” de 1994, i estableix les característiques 
urbanístiques i les determinacions necessàries per a desenvolupament del pla especial. 
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Les actuacions fetes per l’Ajuntament en aquesta urbanització són les següents: 
 

-  Entre el 2003 i el 2004 es varen reproduir situacions de desestabilització en aquesta 
zona, fets que varen precipitar la urgència municipal d’intervenir en aquest sector, i es va 
encarregar a l’empresa GEOSERVEIS Projectes i Gestió Ambiental, SL un estudi geològic, 
geotècnic i de riscos per a la definició d’àrees d’aptitud d’urbanització, previs a la redacció 
del Pla especial.  

-  L’any 2009 l’Ajuntament de Torroella de  Montgrí afronta el problema amb valentia i va 
concórrer a la convocatòria d’ajuts per a la millora d’urbanitzacions amb dèficits 
urbanístics del Departament de Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de 
Catalunya, i per resolució del conseller de data 16 de desembre de 2009 es va  concedir 
una subvenció per a la redacció del planejament derivat i l’estudi geològic. 

-  En data 22 de juny de 2010 l’Ajuntament de Torroella de Montgrí va contractar la 
redacció del Pla Especial Urbanístic “Torre Moratxa” a l’equip PAU CD, SLP. PROJECTES 
D’ARQUITECTURA I URBANISME CANOSA-DÍEZ, SLP; l’estudi geotècnic a l’empresa 
GEOSERVEIS Projectes i Gestió Ambiental, SL i l’estudi geològic i l’informe de sostenibilitat  
ambiental a l’empresa MONTANER-SOLÀ, SCP. 

-  En data 10 de novembre de 2011, el Ple de l’Ajuntament va acordar l’aprovació definitiva 
del canvi de sistema d’actuació per reparcel·lació en la modalitat de cooperació (BOP 
núm. 233, de 7 de desembre de 2011). 

-  En data 2 d’abril de 2012, amb els documents de l’estudi geotècnic i l’estudi geològic 
redactats, el Sr. Xavier Canosa, en nom de l’equip PAU CD, SLP, ha presentat la 
MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGOU AL SECTOR “TORREMORATXA”, amb l’informe de 
sostenibilitat ambiental, per la seva tramitació urbanística.   

 
La urbanització de Torre Moratxa es troba en un territori de risc geològic, en què hi ha una 
manifesta dificultat topogràfica pel tipus d'ordenació que composa el Pla i que suposa un gran 
impacte paisatgístic. Per aquest motiu, estableix la necessitat de desenvolupar el sector “Torre 
Moratxa” mitjançant la prèvia redacció i aprovació d’un Pla especial – PEO-3, que estudiï i 
estableixi el següent: 
 

1. Els límits que imposa la realitat geològica del terreny en la construcció d'infraestructures 
i en l'edificació privada de les seves parcel·les.  

 
2. Els límits que imposa la topografia en la construcció de certes parts d'aquest territori per 

a que es donin les condicions d'accessibilitat i d'assentament adequades per a 
l'edificació privada en certes àrees parcel·lades d'aquesta urbanització. 

 
3. Les regulacions adequades per a protegir la zona boscosa i minimitzar l’impacte visual 

del conjunt sobre la plana. 
 

4. Els terrenys inclosos dins del mont d’UP quedaran exclosos de les zones urbanes i 
classificades com a sòl no urbanitzables. 
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El projecte de modificació puntual del Pla general al sector de Torre Moratxa, en els punts 2.5, 
2.6, 2.7, 2.8 i 3 de la memòria d’informació, i en els plànols I-04, I-05, I-08, I-09 i I-10, 
analitza i documenta, de forma exhaustiva, les conclusions de les dades obtingudes i 
sistematitzades de l’estudi geològic i geotècnic, l’informe ambiental, l’impacte paisatgístic i a la 
delimitació de les àrees de muntanya pública, i preveu una nova ordenació de les zones 
edificables i dels sistemes públics tenint en compte els següents criteris: 
 

a) La reducció del actual sòl urbà en les àrees d’Espais d’Interès Natural i en les incloses 
en el Catàleg de Monts d’Utilitat pública. 

b) La limitació de sòl amb aprofitaments residencials situats en zones de risc geològic i de 
sever impacta paisatgístic. 

c) L’ordenació final resultat de les dues anteriors condicions. 
 

Amb aquests criteris, la proposta d’ordenació situa les àrees amb possibilitat de ser receptores 
d’usos i d’aprofitaments privats residencials i d’equipaments, mantenint en tot cas les parcel·les 
ja edificades i les qualificacions urbanístiques vigents, i reubica les zones destinades a usos 
públics, amb una nova ordenació del sòl destinat a espais lliures, que augmenten la seva 
superfície en 14.219,30 m², passant de 30.185,90 m² a 44.405,20 m², i del sòl qualificat 
d’equipament públic, que redueix la seva superfície en 4.578,40 m², passant de 6.728,30 m² 
a 2.149,90 m². 
 
Respecte a la vialitat, es manté l’actual estructura viaria semi urbanitzada rodada i per a 
vianants, si bé es proposa una modificació de part del carrer Pirineus, prioritzant la circulació per 
a vianants, permetent-se el pas per a vehicles en situacions d’emergència (policia, bombers, 
ambulàncies,...) 
 
Respecte als sòls qualificats de Serveis Tècnics es mantenen els emplaçaments i 
característiques, si bé s’ajusten els seus límits a la parcel·lació existent. 
 
S’estableix un pla detapes d’un any per la redacció dels projectes d’urbanització i de 
reparcel·lació i sis anys per a l’execució de la totalitat de les obres d’urbanització i prevenció de 
riscos geològics. 
 
S’inclou en la memòria de l’actuació de la modificació, una estimació econòmica de les 
actuacions, convenientment justificada, tot i que s’estarà sempre al pressupost resultant del 
projectes tècnics corresponents, que es divideix en tres capítols diferenciats: 
 

a) Pantalles dinàmiques, amb un PEC de 813.438 €. 
b) Estabilització de carrers i talussos, amb un PEC de 1.071.737 €. 
c) Obres de reurbanització, amb un PEC de 2.249.576 €. 
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El cost total d’aquesta estimació és de 4.134.751 €, que repercutit pel sostre potencial del 
sector representen 151,39 €/m², per metre quadrat del sòl representen 72,53 €/m² i per la 
superfície d’hectàrees de l’àmbit del sector 317.606,04 €/ha. 
 
Tots aquests costos van a càrrec dels propietaris, però des de l’Ajuntament es treballa per poder 
tornar a concórrer a alguna ajuda. 
 
També cal dir que els documents urbanístics s’han elaborat amb el coneixement dels 
propietaris. 
 
Com que es tracta d’una zona de risc, es demana informe a la Direcció General de Protecció 
Civil del Departament d’Interior de la Generalitat de Catalunya. 
 
El Sr. Sarquella diu que hagués estat interessant projectar els plànols perquè el públic hagués 
entès millor en què consisteix la modificació. Des del grup de COET, es considera que no cal 
construir més a Torre Moratxa i destruir més naturalesa per crear entorns urbans no necessaris. 
Hi ha molts habitatges buits al municipi. Donarà un vot de confiança a l’equip de govern a 
l’espera dels informes de les administracions competents. Des de l’any 1980 al 2009, els 
polítics no es van atrevir a afrontar el problema i la gent feia el que volia. 
 
La Sra. Matas diu que es va començar a treballar a partir de l’octubre de 2009 a causa d’una 
convocatòria de subvencions per a urbanitzacions. Però ja feia més de dos anys que s’havia 
creat una comissió mixta amb representants municipals, del promotor i dels propietaris, per 
resoldre les greus mancances urbanístiques que hi havia i l’alt nivell de risc geològic i de risc 
humà. Aquesta comissió es va reunir fins al 2011 i ara desconeix si s’ha continuat reunint. La 
subvenció demanada es va acceptar i es van atorgar a la corporació 144.000 euros per 
redactar els documents i estudis urbanístics preceptius per fer les actuacions necessàries. El vot 
d’UPM serà una abstenció perquè ha trobat uns dubtes en els documents que s’han de 
resoldre. 
 
Les actuacions requereixen un procés de reparcel·lació molt important que exigeix una 
modificació del PGOU. I això implica unes responsabilitats municipals superiors a les d’un pla 
especial, i si aquestes responsabilitats es xifren en cinc milions d’euros, cal clarificar abans els 
procediments oportuns. Hi ha reducció de sòl urbanitzable. Part del que es podia urbanitzar no 
es podrà urbanitzar. Una part es perdrà en espais públics i una altra en propietats privades. 
Aquest decrement de sòl urbanitzable perjudica els interessos públics i privats. Com es resoldrà 
el repartiment de beneficis i càrregues de la reparcel·lació? No s’expliquen els procediments de 
repartiment. Cal aprofundir més aquest tema. També cal destacar que alguns terrenys estan 
inclosos al PEIN, al Parc Natural i al catàleg de monts públics. Això també fa disminuir el sòl 
urbanitzable. D’altra banda, la modificació preveu respectar les parcel·les ja edificades. Es 
manté també el traçat viari del carrer Pirineus, però es proposa la peatonalització d’una part 
d’aquest carrer per tal d’evitar el trànsit rodat d’un cert tonatge. Segurament es presentaran 
moltes al·legacions a la informació pública i reclamacions patrimonials. No sap quin és el 
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posicionament dels propietaris i, per tant, desconeix si estan disposats a assumir les despeses 
de reurbanització de cinc milions d’euros. També vol saber el posicionament polític de l’equip de 
govern d’assumir les responsabilitats municipals si la modificació tira endavant. Per cert, la 
modificació l’ha d’aprovar el conseller i no la Comissió Territorial d’Urbanisme. És imprescindible 
executar aquests treballs pels riscos que hi ha per a les persones, però cal esvair aquests 
dubtes que ha plantejat. Per això, sol·licita una reunió amb els redactors dels documents per 
veure les possibilitats reals de tirar endavant aquest projecte. 
 
El Sr. Rufí diu que s’està intentant resoldre una qüestió impossible. Uns costos de cinc milions 
d’euros difícilment seran assumits pels propietaris. És una situació heretada dels anys 60 que 
s’hauria d’afrontar amb una revisió del PGOU quan toqui. El grup d’ERC s’abstindrà a l’espera 
dels informes. Però no vol que sigui una solució teòrica que s’escapi de les mans i generi 
contenciosos de difícil resolució. 
 
La Sra. Bartomeus comenta que la posició del govern no és tancar els ulls davant del problema, 
sinó afrontar-lo. S’intentarà fer la part d’evitar riscos i més endavant ja es veurà com se 
solucionen la resta de problemes. Pel que fa al que ha dit el Sr. Sarquella, els plànols no s’han 
passat perquè hagués estat molt llarg, però estaran a disposició de tothom durant la informació 
pública. El que demana de no construir més és molt difícil. Això hauria de ser objecte d’una 
revisió del PGOU. Sobre els comentaris de la Sra. Matas, dir que ella s’ha reunit vàries vegades 
amb la Junta de Propietaris. D’aquí dues setmanes hi ha una altra reunió per plantejar dubtes. 
Convida tots els regidors a assistir-hi i en aquesta reunió contestarà les preguntes que li ha 
plantejat. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta, amb els vots 
a favor dels senyors Cordon, Puig i Aladid i les senyores Bartomeus i Bosch (CiU), del senyor 
Dalmau i de les senyores Comas i Pibernat (L’EST) i del senyor Navarrete (PP), i l’abstenció dels 
senyors Rufí i Calvet i de les senyores Bassa i Coll (ERC), dels senyors Coll i Noguer i de la 
senyora Matas (UPM), i del senyor Sarquella (COET). 
 
 
11. VERIFICACIÓ DEL TEXT REFÓS DEL PLA ESPECIAL DEL CATÀLEG DE MASIES I CASES 
DE PAGÈS EN SÒL NO URBANITZABLE DEL MUNICIPI DE TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. 
381/08 (SECRETARIA) 
 
El secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori del 5 d’abril de 2012, el 
qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Atès que el Ple, en la sessió ordinària de 13 de desembre de 2011, va aprovar provisionalment 
el Pla especial del catàleg de masies i cases de pagès en sòl no urbanitzable del municipi de 
Torroella de Montgrí, promogut per l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i redactat per Pomar, 
Arquitectes i Associats SC, condicionada a l’aportació d’un text modificat que incorporés les 
edificacions annexes del mas Solés i la casa nova del mas Solei. 
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Atès que la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, en la sessió de 6 d’abril de 2011, va 
aprovar definitivament el Pla especial del catàleg de masies i cases de pagès en sòl no 
urbanitzable del municipi de Torroella de Montgrí, supeditant-ne la publicació en el DOGC i la 
consegüent executivitat a la presentació d’un text refós, verificat per l’òrgan que va atorgar 
l’aprovació provisional, que incorporés unes prescripcions referents al text normatiu i a les fitxes 
corresponents al catàleg de masies i cases rurals, així com les que es derivessin dels informes a 
sol·licitar a l’Institut Geològic de Catalunya i al Servei de Paisatge del Departament de Territori i 
Sostenibilitat i al Departament de Cultura de la Generalitat de Catalunya. 
 
Vist el text refós redactat per Pomar, Arquitectes i Associats SC, de febrer de 2012. 
 
Atès l’informe favorable de l’arquitecte municipal Sr. Josep Maria Blázquez i Boya, de data 28 
de març de 2012. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Verificar el text refós del Pla especial del catàleg de masies i cases de pagès en sòl no 
urbanitzable del municipi de Torroella de Montgrí, promogut per l’Ajuntament de Torroella de 
Montgrí i redactat per Pomar, Arquitectes i Associats SC, de data febrer de 2012. 
 
2n. Trametre dos exemplars del text refós a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona». 
 
Llegit el dictamen, ningú no sol·licita la paraula, per la qual cosa se sotmet directament a 
votació i s’aprova per unanimitat. 
 
 
12. INCOACIÓ D’EXPEDIENT PER A L’APROVACIÓ DE LA DELIMITACIÓ DE LA TRAMA 
URBANA CONSOLIDADA (TUC) DE TORROELLA DE MONTGRÍ I L’ESTARTIT. EXP. 347/12 
(PROMOCIÓ ECONÒMICA) 
 
El secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori del 5 d’abril de 2012, el 
qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Atès l’article 8.1 del Decret llei 1/2009, de 22 de desembre, d’ordenació dels equipaments 
comercials, segons el qual s’ha de delimitar gràficament el perímetre corresponent a les trames 
urbanes consolidades dels municipis amb una població de més de 5.000 habitants i a les 
capitals de comarca. 
 
Vist el document que delimita gràficament el perímetre corresponent a la trama urbana 
consolidada (TUC) de Torroella de Montgrí i l’Estartit, redactat pels Serveis Tècnics Municipals, 
de data març de 2012. 
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Vist l’informe de Secretaria de 30 de març de 2012, sobre la normativa aplicable i el 
procediment a seguir. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Incoar expedient per a l’aprovació de la delimitació de la trama urbana consolidada (TUC) de 
Torroella de Montgrí i l’Estartit, redactada pels Serveis Tècnics Municipals, de data març de 
2012. 
 
2n. Sotmetre l’expedient a informació pública, mitjançant la publicació d’un anunci al Butlletí 
Oficial de la Província i al tauler d’anuncis de la corporació, per un termini d’un mes a comptar 
de l’endemà de l’última de les publicacions de l’anunci esmentat, a fi que qualsevol persona el 
pugui examinar i formular-hi les al·legacions que consideri oportunes».  
 
Llegit el dictamen, ningú no sol·licita la paraula, per la qual cosa se sotmet directament a 
votació i s’aprova per unanimitat. 
 
 
13. APROVACIÓ INICIAL DE L’AVANTPROJECTE DE L’ORDENANÇA DEL RÈGIM DE 
COMUNICACIÓ PRÈVIA DE LES ACTIVITATS INNÒCUES. EXP. 378/12 (SECRETARIA) 
 
El secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori del 5 d’abril de 2012, el 
qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Atès l’avantprojecte de l’Ordenança del règim de comunicació prèvia de les activitats innòcues. 
 
Atès l’informe de Secretaria de 2 d’abril de 2012, sobre la normativa aplicable i el procediment 
a seguir. 
 
Vist el que disposen els articles 22.2 d) i 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les 
bases de règim local; 52.2 d) i 178.1 del Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya, aprovat pel Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, i 63.1 i 2 del Reglament d’obres, 
activitats i serveis dels ens locals, aprovat pel Decret 179/1995, de 13 de juny. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord:   
 
1r. Aprovar inicialment l’avantprojecte de l’Ordenança del règim de comunicació prèvia de les 
activitats innòcues, el text del qual s’adjunta com annex a aquest acord. 
 
2n. Sotmetre aquest acord i el projecte de la norma a informació pública, mitjançant la 
publicació d’un edicte al Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya, a un dels mitjans de comunicació escrita diària i al tauler d’anuncis de la corporació, 
per un termini de trenta dies hàbils a comptar de l’endemà de l’última de les publicacions de 
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l’edicte esmentat, a fi que qualsevol persona els pugui examinar i formular-hi les reclamacions i 
al·legacions que consideri oportunes. En cas de no haver-hi cap reclamació o al·legació durant 
el termini indicat, aquest acord esdevindrà definitiu». 
 
Llegit el dictamen, el Sr. Sarquella vol saber per què un professional liberal no es considera 
activitat innòcua. També diu que l’ús administratiu i comercial s’hauria d’ampliar a 100 m2 d’ús 
públic. Si es volen donar facilitats per obrir comerços, és més fàcil fer una memòria que un 
projecte i a partir de 50 m2 cal un projecte. No obstant això, donarà un vot de confiança a 
l’espera que es canviï això o se li expliqui. També vol dir que els regidors de Comerç i Turisme 
meditin si ajuden el comerç local quan el que es fa és apartar el mercat setmanal del nucli 
comercial, es permet el mercat ecològic i de segona mà i s’allarga la temporada dels mercats 
artesanals a l’Estartit, sense comprovar si són productors o fabricants, creant competència 
directa i deslleial amb els comerços locals. Cal tenir en compte que els titulars de les parades 
d’aquests mercats són de fora del municipi i no fan cap despesa i que quan una persona 
compra en aquests mercats deixa de comprar al comerç local. El que s’ha de fer és realitzar 
més activitats i potenciar les que ja es fan. Avui ha sortit a la premsa que un altre municipi farà 
la Fira del Còmic. Es prendrà alguna mesura o l’equip de govern deixarà que li passin la mà per 
davant? 
 
La Sra. Matas diu que en la comissió informativa ja va manifestar que li satisfà la promulgació 
de la Llei òmnibus 25/2009, de 22 de desembre, que simplifica els procediments de gestió per 
a la implantació, modificació o transmissió d’activitats de caràcter empresarial i comercial sense 
incidència ambiental, i també valora en positiu la redacció d’una ordenança municipal que al 
respecte faciliti als ciutadans i als tècnics que els assessoren una informació veraç, però 
simplificada, perquè tant els primers com els segons puguin gestionar amb l’Administració amb 
agilitat, però amb garanties de coneixement de la llei reguladora. 
 
Però aquesta Ordenança conté aspectes que no li semblen operatius perquè s’expressen amb 
ambigüitat i fins i tot poden interpretar-se contradiccions entre alguns articles.  
 
Els comentarà com un element de reflexió amb l’objectiu de millorar el resultat de l’aplicació 
pràctica de l’ordenança. 
 
En l’apartat II de l’exposició de motius, cinquè paràgraf, es diu que «un control a posteriori 
d’aquest tipus d’activitats és suficient i no és necessari un control previ a través de la llicència. 
 
Però l’article 12 (inspeccions i controls) diu que «les activitats innòcues no estan sotmeses a 
comprovació municipal posterior» i el següent paràgraf d’aquest mateix article diu que «per 
denúncies o queixes escrites dels ciutadans es pot exercir l’acció inspectora», expressió que no 
garanteix que l’Ajuntament exercirà la responsabilitat de control i redueix aquesta a la recepció 
de denúncies o queixes de la ciutadania.  
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Però alhora l’article 16 (establiments de sancions) classifica com a infraccions molt greus o 
greus actuacions que a la pràctica no poden ser conegudes per la ciutadania i en conseqüència 
no poden ser susceptibles de denúncia. Per tant, si no es determina amb claredat una funció 
inspectora, no es detecten situacions que beneficien els transgressors en perjudici d’aquells que 
són respectuosos amb el compliment de la normativa.. 
 
També considera necessari aclarir el contingut dels articles 3 i 7. L’article 3 diu que «una 
activitat es considera innòcua quan no representarà riscos per a la salut de les persones». I 
l’article 7 disposa que «en activitats amb risc sanitari l’Agència de Protecció de la Salut podrà fer 
un informe o bé una inspecció en l’establiment».  
 
L’article 11 (manca de documentació) preveu un termini de 10 dies per la presentació de 
documentació requerida. Considera que és insuficient en determinats casos. Per a documents 
de caràcter administratiu por ser suficient, però no per a documents vinculats al projecte tècnic,  
i això pot generar un excés de gestió burocràtica que contradiu l’esperit de la llei de referència. 
 
L’article 10. 3 parla de «compliment de la normativa municipal aplicable a rètols, tendals i 
elements similars». Caldria fer-hi constar explícitament els tancaments en façana d’accés al 
local comercial o bé remetre amb claredat a l’obligació de complimentar la normativa regulada 
en l’Ordenança de paisatge rural i urbà.  
 
Finalment, vol fer esment als canvis de titularitat, sobretot en establiments d’una antiguitat 
superior als 15 anys on presumptament s’han pogut realitzar modificacions legalitzables o 
il·legalitzables. En l’àmbit turístic de caràcter estacional els canvis de titularitat són molt 
freqüents i sovint no comunicats. Per tant, considera que sobretot en l’àmbit de la restauració i 
similars on es treballa amb la manipulació d’aliments s’hauria  d’instaurar d’ofici la funció 
inspectora amb caràcter preventiu per minimitzar riscos per a la salut . 
 
Tot i compartir la necessitat  de redacció de l’ordenança, el nostre vot en l’aprovació inicial serà 
una abstenció. Si l’equip de govern revisa i modifica els articles esmentats, el grup d’UPM 
votarà a favor en la fase d’aprovació definitiva. 
 
El Sr. Rufí diu que al grup d’ERC qualsevol iniciativa que pugui facilitar l’activitat econòmica al 
municipi en el context actual li sembla positiva. Se la llegirà profundament i si hi ha algun tema 
a millorar li farà arribar a la regidora responsable. 
 
La Sra. Bartomeus comenta que les classificacions d’activitats s’han fet d’acord amb la 
normativa d’aplicació. Si un despatx professional no és activitat innòcua és perquè ho diu la 
normativa. I si cal projecte o memòria, això va en funció de la complexitat de l’activitat. Pel que 
fa a les aportacions de la Sra. Matas, li demana que les hi trameti per escrit i seran estudiades 
pels Serveis Jurídics. 
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Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta, amb els vots 
a favor dels senyors Cordon, Puig i Aladid i les senyores Bartomeus i Bosch (CiU), del senyor 
Dalmau i de les senyores Comas i Pibernat (L’EST), del senyor Navarrete (PP), dels senyors Rufí 
i Calvet i de les senyores Bassa i Coll (ERC), i l’abstenció dels senyors Coll i Noguer i de la 
senyora Matas (UPM), i del senyor Sarquella (COET). 
 
 
14. MODIFICACIÓ DE L’APORTACIÓ CORRESPONENT A L’ANY 2012 DE L’AJUNTAMENT DE 
TORROELLA DE MONTGRÍ A L’ASSOCIACIÓ ESTACIÓ NÀUTICA L’ESTARTIT-ILLES MEDES, 
PER A LA PRESTACIÓ DEL SERVEI DE PROMOCIÓ TURÍSTICA. EXP. 232/98 (SECRETARIA) 
 
El secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d’Economia del 5 d’abril de 2012, el 
qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Atès que el 25 de novembre de 1998 l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i l’Associació 
Estació Nàutica l’Estartit-Illes Medes van subscriure un contracte de gestió de serveis públics, 
mitjançant concert, per a la prestació del servei de promoció turística. 
 
Atès que el Ple, en la sessió extraordinària de 12 de desembre de 2007, va acordar la pròrroga 
de l’esmentat contracte fins al 25 de novembre de 2012. 
 
Atès que l’aportació municipal per a l’anualitat de 2012 es va fixar en 110.000 €. 
 
Atès que és necessari reduir 10.000 € aquesta aportació per motius econòmics i 
pressupostaris. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Modificar l’aportació corresponent a l’any 2012 de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí a 
l’Associació Estació Nàutica l’Estartit-Illes Medes, per a la prestació del servei de promoció 
turística, fixant-la en 100.000 €. 
 
2n. Notificar aquest acord a l’Associació Estació Nàutica l’Estartit-Illes Medes i a l’Àrea de 
Serveis Econòmics». 
 
Llegit el dictamen, el Sr. Sarquella diu que qualsevol reducció econòmica és ben rebuda sempre 
i quan no perjudiqui el servei. Per això pregunta què es deixarà de fer amb aquests 10.000 
euros, perquè fins ara eren necessaris. 
 
El Sr. Coll exposa que en el Ple de novembre de 2011 es va apujar un 10% l’aportació a 
l’Estació Nàutica quan s’havia retallat la subvenció de moltes entitats del municipi. El grup 
d’UPM es va manifestar en contra, ja que era partidari de rebaixar aquesta aportació o no 
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incrementar-la, però es va contestar que ho deia el conveni. No entén com és que ara s’ha 
decidit fer aquesta retallada de 10.000 euros. 
 
El Sr. Rufí comenta que el grup d’ERC votarà a favor sempre que es tracti de renegociar els 
grans contractes, com el de l’Estació Nàutica, el de Rescatadores i el de Fomento. 
 
L’alcalde diu al Sr. Sarquella que caldrà preguntar a l’Estació Nàutica què deixarà de fer amb 
aquests 10.000 euros i a què destinarà els 100.000 euros restants. És cert que hi ha un 
conveni signat i l’aportació prevista per a l’any 2012 era de 110.000 euros, però calia fer 
aquesta retallada a causa de la situació econòmica. 
 
El Sr. Dalmau diu al Sr. Sarquella que si hagués assistit a l’assemblea de l’Estació Nàutica 
s’hagués assabentat del destí del pressupost. Es manté l’aportació municipal de l’any passat. 
Això és el que s’ha fet. I els contractes de l’abalisament i amb Rescatadores ja s’han rebaixat 
per aquest any 2012. I el mateix es farà amb el de les escombraries. 
 
El Sr. Sarquella exposa que l’Ajuntament hauria de saber a què es destinen els 100.000 euros 
que aporta a l’Estació Nàutica. I si la retallada de 10.000 euros comporta una reducció de 
serveis, també s’hauria de saber què es deixa de fer. L’Ajuntament té un representant en 
aquesta associació. Per tant, hauria d’estar informat d’aquests extrems. 
 
El Sr. Dalmau explica que l’Estació Nàutica justifica amb factures les despeses  a les quals ha 
destinat l’aportació municipal i tot això està validat amb un informe del cap de l’Àrea de 
Turisme. Si vol, el pot consultar. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
 
15. RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA NÚM. 3483/2012, DE 29 DE MARÇ, PEL QUAL 
S’APROVA LA MODIFICACIÓ DEL PLA DE DISTRIBUCIÓ DELS USOS I SERVEIS DE 
TEMPORADA DE LES PLATGES DE TORROELLA DE MONTGRÍ-L’ESTARTIT PER AL PERÍODE 
2012-2016. EXP. 115/12 (SECRETARIA) 
 
El secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d’Economia del 5 d’abril de 2012, el 
qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Atès que el Ple, en la sessió ordinària de 2 de febrer de 2012, va aprovar el Pla de distribució 
dels usos i serveis de temporada de les platges de Torroella de Montgrí, per al període 2012-
2016. 
 
Vist el Decret d’Alcaldia 721/2012, de 28 de març, pel qual s’aprova la modificació de 
l’esmentat pla. 
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Atesa la necessitat de ratificar aquest decret pel Ple de la corporació.  
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Ratificar el Decret d’Alcaldia 721/2012, de 28 de març, pel qual s’aprova la modificació del 
Pla de distribució dels usos i serveis de temporada de les platges de Torroella de Montgrí, per al 
període 2012-2016. 
  
2n. Notificar aquest acord a la Direcció General d’Ordenació del Territori i Urbanisme del 
Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya i a l’Àrea de Turisme». 
 
Llegit el dictamen, el Sr. Sarquella pregunta si a l’expedient hi ha l’autorització prèvia del Servei 
Perifèric de Costes de la Comandància de Marina, tal com marca l’article 121 de l’Ordenança 
de policia i bon govern. 
 
El Sr. Rufí manifesta que al grup d’ERC li genera certa reticència el tema de les motos d’aigua 
pels problemes que pot generar amb els banyistes. Per això, demana a la Regidoria de Turisme 
que sigui prudent i curosa amb aquesta concessió.  
 
El Sr. Dalmau diu que el concessionari haurà de complir la normativa que sigui d’aplicació. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
 
16. ACCEPTACIÓ DE LA DONACIÓ DEL SR. FRANCESC IZQUIERDO ALCOLEA A 
L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ DEL FONS DEL PINTOR FRANCESC GIMENO 
ARASA. EXP. 356/12 (CAN QUINTANA) 
 
El secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Cultura del 5 d’abril de 2012, el 
qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Atès que el Sr. Francesc Izquierdo Alcolea té la intenció de llegar a l’Ajuntament de Torroella de 
Montgrí, amb destinació al Museu de la Mediterrània, una col·lecció d’obres del pintor Francesc 
Gimeno Arasa, juntament amb un arxiu de documents inèdits del pintor Gimeno i la seva família. 
 
Atesa la importància d’aquest fons, que permetrà donar a conèixer l’obra d’un dels pintors més 
reconeguts de la pintura catalana i, al mateix tempos, la seva relació amb Torroella de Montgrí. 
 
Atès l’informe del director-gerent del Museu de la Mediterrània, de 26 de març de 2012. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
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1r. Acceptar la donació del Sr. Francesc Izquierdo Alcolea a l’Ajuntament de Torroella de Montgrí 
del fons del pintor Francesc Gimeno Arasa. 
 
2n. Notificar aquest acord al Sr. Francesc Izquierdo Alcolea». 
 
Llegit el dictamen, el Sr. Sarquella expressa que és una important donació, però que no és de 
rebut que les obres s’hagin d’exposar permanentment. S’hauria d’introduir alguna clàusula que 
permeti treure l’exposició durant un temps o amb motiu d’alguna altra exposició. 
 
El Sr. Coll agraeix en nom del grup d’UPM la donació feta al municipi. 
 
El Sr. Rufí remarca la importància de la donació i destaca també la confiança que genera el 
Museu de la Mediterrània per rebre donacions d’aquest tipus. Cal reflectir bé a l’acord que 
també hi ha obres de Ramon Call i Martí Gimeno. Es tracta d’una donació d’un valor econòmic 
molt important que obligarà a custodiar-la de manera molt professional. Dóna les gràcies al Sr. 
Francesc Izquierdo Alcolea. Aquestes obres ja es van exposar al Museu de la Mediterrània l’any 
2007.  
 
L’alcalde manifesta que el municipi s’ha de felicitar per aquesta donació. No només s’ha de 
tenir en compte el valor econòmic, sinó també el valor cultural. Les obres donades s’exposaran 
permanentment en una sala, ja que s’ho mereixen per la seva importància i el seu valor. Es 
parlarà amb el donant del tema de la permanència, però serà difícil que aquestes obres, un cop 
exposades, es puguin moure. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
 
17. MOCIÓ DEL GRUP POLÍTIC MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA 
(ERC) PER  POSSIBILITAR EL PAGAMENT DELS IMPOSTOS DE CATALUNYA A L’AGÈNCIA 
TRIBUTÀRIA CATALANA EN EL MARC D’UN NOU PACTE FISCAL ASSIMILABLE AL CONCERT 
ECONÒMIC. EXP. 393/12 (MOCIONS) 
 
El Sr. Calvet llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d’Administració i Comunicació del 5 
d’abril de 2012, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Tots els poders públics, econòmics i socials reconeixen l’existència d’una situació de dèficit  
fiscal a la qual està sotmès el nostre país. Aquesta realitat, a més, es mostra especialment 
cruenta en l’actual moment de crisi econòmica en la qual totes les institucions catalanes, les 
empreses i les famílies veuen agreujada la seva situació financera. En aquest context, la situació 
plenament reconeguda de dèficit fiscal adquireix visos de veritable espoli fiscal. 
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També és un fet que per sortir de la crisi un país ha de ser capaç de crear ocupació disposant 
de recursos suficients per portar a terme polítiques d’ocupació i de creació de noves activitats 
econòmiques, que en un marc de finançament just per a Catalunya es podrien desenvolupar. 
 
En el marc de l’Estatut i amb l’objectiu d’avançar cap a la independència fiscal es va creure 
factible la creació d’un consorci entre les agències tributàries catalana i estatal, que hauria de 
permetre la formació d’una única agència que permetés progressar, fins i tot en al marc d’un 
futurible pacte fiscal assimilable al concert econòmic legalment possible, en la viabilitat que els 
catalans poguessin pagar els seus impostos a Catalunya. Una opció que quedà en via morta pel 
desinterès de l’Estat a crear el consorci per a la unificació de les agències i, definitivament, amb 
la retallada soferta per la sentència del Tribunal Constitucional contra l’Estatut català.  
 
Aquesta manca de lleialtat institucional i la via morta del model de finançament actual de la 
Generalitat, davant aquesta greu crisi, no ens permet fer front al manteniment de l’estat del 
benestar i ens aboca a fer perceptible la necessitat de posar en pràctica el tancament de caixes 
o la insubmissió fiscal com a via per l’assoliment de la plena sobirania fiscal catalana.  
 
Però entenem que cap ciutadà, cap empresa, cap administració pública pot dur a terme de 
manera individual aquesta pràctica o insubmissió fiscal sense que, davant la feblesa que 
representa ser un únic subjecte enfrontat a l’aparell de la hisenda estatal, en pagui unes dures 
conseqüències. És per això que estan apareixent iniciatives civils d’insubmissió fiscal com ara 
“Diem Prou”, que ha recollit el suport de diferents entitats arreu del país i diversos ajuntaments. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Instar el Govern de la Generalitat de Catalunya a estudiar i habilitar els mecanismes legals i 
executius per fer possible que totes les administracions catalanes, els ciutadans de Catalunya i 
les empreses del nostre país liquidin els seus tributs, retencions i tot el conjunt de relacions 
fiscals directament i total amb l’Agència Tributària de Catalunya. 
 
2n. Instar el Govern de la Generalitat de Catalunya a desenvolupar l’Estatut de Catalunya més 
enllà del discurs polític amb l’objectiu de l’assoliment del pacte fiscal assimilable al concert 
econòmic i de la millora efectiva del finançament dels municipis. 
 
3r. Instar el Govern de la Generalitat de Catalunya que el model proposat per la Generalitat hagi 
d’estar referendat prèviament pel poble de Catalunya per tal de socialitzar-lo al conjunt de la 
societat catalana i evitar així que es facin pactes que responguin més a interessos de partit i no 
país. 
 
4t. Instar que la cessió del 100% dels tributs vagi acompanyada també de capacitat de gestió, 
recaptació, liquidació i inspecció per part de la Generalitat de Catalunya de manera que 
respongui a un model realment basat en el concert econòmic, tal i com va recomanar l’Institut 
d’Estudis Autonòmics en el dictamen elaborat per encàrrec del Govern.  
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5è. Instar que el nou model de finançament quedi contemplat en un text legislatiu propi que 
pugui ser acordat i actualitzat de forma bilateral entre el Govern espanyol i el de la Generalitat 
de Catalunya. 
 
6è. Fer arribar aquests acords al govern de la Generalitat de Catalunya, a l’Associació Catalana 
de Municipis, a la Federació de Municipis de Catalunya i a l’Associació de Municipis per la 
Independència». 
 
Llegit el dictamen, l’alcalde diu que el grup de CiU votarà a favor de la moció. L’Ajuntament està 
adherit a l’Associació de Municipis per la Independència i l’alcalde n’és el responsable al Baix 
Empordà. Considera que cal seguir treballant per fer tots els tràmits necessaris perquè 
Catalunya tingui un Estat propi, lliure i independent i, en aquest sentit, sempre estarà al costat 
del Govern de la nació. 
 
No hi ha més intervencions, per la qual cosa el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per 
majoria absoluta, amb els vots a favor dels senyors Cordon, Puig i Aladid i les senyores 
Bartomeus i Bosch (CiU), del senyor Dalmau i de les senyores Comas i Pibernat (L’EST), dels 
senyors Rufí i Calvet i de les senyores Bassa i Coll (ERC), dels senyors Coll i Noguer i de la 
senyora Matas (UPM), i del senyor Sarquella (COET), i el vot en contra del senyor Navarrete 
(PP). 
 
 
18. ASSUMPTES URGENTS 
 
No n’hi ha. 
 
 
B) PART DE CONTROL 
 
19. DACIÓ DE COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA I DE LES REGIDORIES DELEGADES 
DEL NÚM. 363 AL NÚM. 605, CORRESPONENTS AL PERÍODE COMPRÈS ENTRE EL 16 DE 
FEBRER DE 2012 I EL 15 DE MARÇ DE 2012 
 
De conformitat amb el que estableix l’article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals, l’alcalde dóna compte succinta al Ple de les resolucions que ha adoptat i de les 
resolucions dictades per les regidories delegades núm. 363 al núm. 605, corresponents al 
període comprès entre el 16 de febrer de 2012 i el 15 de març de 2012, per tal que els 
regidors coneguin el desenvolupament de l’administració municipal als efectes del control i 
fiscalització dels òrgans de govern previstos en l’article 22.2 a) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases del règim local. 
 



 

82 

 

 
20. PRECS I PREGUNTES 
 
Abans de començar aquest punt, l’alcalde mostra a la pantalla les despeses de telefonia i 
desplaçaments dels regidors des del mes de gener de 2012, sol·licitades pel Sr. Sarquella. Es 
lliurarà la informació en paper a tots els regidors. 
 
El Sr. Sarquella formula els següents precs i preguntes: 
 

-  Pel que fa al projecte “Curra tu!”, considera que el nom no és adequat. Demana també 
que s’entregui un informe a tots els regidors de l’oposició sobre aquesta iniciativa, i 
sol·licita que s’aprofitin els regidors escollits democràticament per comentar i 
desenvolupar aquestes iniciatives, ja que els regidors de l’oposició sempre s’assabenten a 
posteriori pels mitjans de comunicació. 
 

-  Respecte a l’anàlisi de la realitat juvenil, pregunta com es pot fer sense preguntar al 
jovent. I si s’ha preguntat, vol una còpia d’aquesta anàlisi i un informe amb els dies, 
hores, llocs i assistents a les reunions que hi ha hagut. 

 

-  Quant a la festa d’art juvenil, es va fer al pati de Can Quintana, al costat de la biblioteca 
Pere Blasi, i, a més de les activitats artístiques, hi havia música electrònica, sense 
preveure que era època d’exàmens, i es va molestar els alumnes que estaven estudiant. 
Proposa que s’estudiï la viabilitat d’obrir més hores la biblioteca en època d’exàmens, tant 
de l’Institut com de la universitat, ja que aquests estudiants són els usuaris potencials de 
la biblioteca. 

 

-  Respecte als criteris d’atorgament de subvencions a entitats, demana còpia del document 
amb els criteris objectius, puntuacions i subvencions, que espera que siguin 
proporcionals, d’acord amb les bases reguladores de concessió de subvencions a entitats 
aprovades pel Ple d’aquest Ajuntament el 24 d’abril de 2008. 

 

-  Sol·licita un informe per escrit i detallat amb les activitats fetes per la regidora 
d’Ensenyament des de l’inici del mandat per haver cobrat més de 10.000 euros, i també 
demana que a partir d’ara se li faci arribar un informe mensual de tot el que fa fins al final 
del mandat. El mateix demana respecte a la regidora de Joventut. 

 

-  Pregunta al Sr. Navarrete si coneix la normativa que prohibeix el trànsit de bicicletes pel 
passeig marítim de l’Estartit. Aquest tema va sortir a la Junta del Consell Municipal de 
l’Estartit i ell va dir que hi ha l’Ordenança de circulació, que està publicada a la web i al 
Butlletí Oficial de la Província núm. 121, de 23 de juny de 2008. L’article 42 diu 
literalment que les bicicletes no podran circular pels passeigs.  
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-  L’1 de març de 2012 va trucar a la Policia per informar que un vehicle que treballa en 
una obra va tombar un fanal de la cruïlla del carreró de la Torre Gran amb Les Palmeres, 
fent que la llum i la bombeta quedessin en contacte amb la gespa i posant al descobert 
els cables elèctrics. Vol saber què va fer la Policia, qui va rebre la notícia i si es va avisar 
Enllumenats Costa Brava, ja que el fanal encara és a terra i pot provocar foc. Després 
l’equip de govern s’omple la boca dient que es preocupa pel medi ambient, la seguretat 
de les persones i l’estalvi econòmic. En un mes ningú va anar a veure què passava amb el 
fanal. 

 

-  Quant a l’agent 1024, va estar una setmana anant a la Policia i a l’Ajuntament. Pregunta 
com està el tema. 

 

-  L’estiu passat va comentar la proliferació de caravanes en els espais rurals. S’ha pres 
alguna mesura per evitar aquesta pràctica? Ja fa més d’un mes que hi ha caravanes per 
la plana i encara no s’hi ha actuat. 

 

-  Respecte a les palmeres de l’Estartit, es va fer una actuació correcta pel tema de 
l’escarabat, però per avisar del tractament es va penjar a les palmeres un paper mal 
enganxat, sense la imatge corporativa i amb lletra petita, que provocava que la gent s’hi 
acostés per llegir i toqués les palmeres. Espera que això no passi més.  

 

-  Pel que fa als contenidors de l’Estartit, s’han col·locat en grups de deu i en llocs visibles 
per als turistes. Això crea una mala imatge turística i a l’estiu provocaran molta pudor. 
Alguns són de difícil accés. Pregunta al Sr. Dalmau si sap quants clients del seu hotel 
passen per davant dels contenidors col·locats just al davant de l’entrada al Port. Cal trobar 
una solució per evitar la mala imatge que s’està donant. 

 

-  Hi ha un embornal al carrer Església ple d’aigua. No es neteja, queda inundat i això 
provoca la proliferació de mosquits. Allà hi ha també un edifici que abans es netejava, 
però que des que hi ha aquest equip de govern no es neteja. 

 

-  Al carrer Santa Anna, des de la plaça de l’Església, s’ha tancat l’accés al trànsit rodat. Vol 
saber si hi ha comerciants de primera i comerciants de segona. La zona comercial és tot 
el carrer. 

 

-  Pregunta com està el tema de l’estudi d’indicadors que va fer el RAC. S’ha pres alguna 
mesura? 

 

-  Sol·licita que l’equip de govern es repassi tots els precs i preguntes que ha fet relacionats 
amb els temes a millorar amb vista a l’estiu. Pregunta si s’ha estudiat i si s’adoptarà 
alguna mesura de seguretat, com ara el pas de vianants de la urbanització les Dunes, el 
camí per anar al supermercat Lidl o indicar i il·luminar el Camí Vell que passa pel càmping 
Castell Montgrí.  
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-  Demana la reducció dels sous dels regidors de l’equip de govern, perquè no hi ha 
resultats, i dels tècnics que cobren més de 50.000 euros. També sol·licita que es faci una 
sola Junta de Govern al mes. 
 

-  Per últim, diu que com a regidor té dret a fer precs i preguntes i presentar instàncies. Si 
no se li contesta, s’està vulnerant la llei i se li està amagant informació, i això es pot 
denunciar, ja que és una conducta tipificada penalment. Exigeix que se li contestin les 
preguntes i instàncies per poder exercir les seves tasques de fiscalització de l’equip de 
govern. 

 
El Sr. Coll demana que es faci arribar en nom del grup d’UPM una felicitació a la Unió Esportiva 
Estartit, al Club Futbol Torroella i a totes les entitats que van col·laborar al torneig de futbol 
Mediterranean International Cup (MIC), i sol·licita als regidors d’Esports i de Turisme una 
valoració econòmica del que representa aquest torneig al municipi. També diu que a l’últim Ple 
va indicar que els aparcaments de bicicletes estaven plens i que el regidor de la Policia ho ha 
solucionat correctament i això és una cosa ben feta. 
 
La Sra. Coll diu que el Sr. X. V. li ha fet arribar unes queixes de brutícia i d’enllumenat d’unes 
parcel·les al Mas Pinell. Aquestes queixes es van presentar al registre d’entrada de l’Ajuntament 
sense que s’hagi fet cap actuació. Tot el municipi és turístic i no es pot cuidar només la primera 
línia de mar de l’Estartit, sense atendre altres zones del municipi com Montgó, Mas Pinell, Els 
Griells i la Gola. Un regidor ha de vetllar per tot el municipi i no només pel pati de davant de 
casa seva.  
 
La Sra. Bassa exposa que al Ple de gener va demanar que es convoqués el Consell de la 
Convivència. Han passat quatre mesos i no s’ha fet. Demana a la regidora d’Acció Social que el 
convoqui. També pregunta com està el tema de l’accessibilitat a l’Àrea d’Acció Social. Ho va 
demanar també al Ple de gener. Se li va dir que s’havia de fer una reunió amb la comunitat de 
propietaris, i no n’ha sabut res més. Per últim, pregunta quines taxes ha cobrat l’Ajuntament per 
deixar utilitzar l’Espai Ter per a la fira de la cervesa. 
 
El Sr. Rufí diu que avui és l’últim Ple del secretari de la corporació i, en nom del grup d’ERC, li 
vol agrair la feina feta. Va arribar l’any 2007, ha tingut bona relació amb tothom, ha fet una 
feina discreta i constant i ha donat a l’Ajuntament una seguretat jurídica que no tenia. Aquesta 
és la seva plaça en propietat, la vida dóna moltes voltes i espera que algun dia pugui tornar al 
municipi. 
 
L’alcalde demana al Sr. Sarquella que li faci arribar les seves preguntes i les hi contestarà. En 
relació amb l’estudi del RAC, sí que s’han adoptat les mesures oportunes. Respecte al pas de 
vianants a la urbanització les Dunes, cal dir que és una via ràpida i que no s’hi pot instal·lar. 
 
Farà arribar les felicitacions del Sr. Coll a les entitats que han participat al MIC, del qual fa una 
valoració molt positiva. També es farà la valoració econòmica que demana. 
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Respecte al comentari de la Sra. Coll, li agraeix l’aportació i intentaran solucionar les queixes 
d’aquest veí. 
 
Quant al tema del Consell de la Convivència, les reunions les convocava la tècnica de 
Participació Ciutadana, però ara està de baixa. De totes maneres, no és excusa. S’ha de 
reactivar aquest òrgan. 
 
Pel que fa al tema de l’accessibilitat a l’Àrea d’Acció Social, la col·locació de l’ascensor a 
l’edifici no tira endavant i caldrà col·locar un elevador al més aviat possible, ja que s’ha de 
trobar una solució de manera imminent. 
 
També vol agrair al secretari, que avui assisteix al seu últim Ple en aquest Ajuntament, els anys 
de feina dedicats a la corporació. Se’n va a un ajuntament de categoria superior i li agraeix el 
poc temps que han treballat junts, ja que ha estat un puntal que li ha facilitat molt les coses 
quan va començar a fer d’alcalde. En nom de tots els regidors, li desitja molta sort en aquesta 
nova etapa professional que començarà a partir d’ara. 
 
La Sra. Pibernat diu que ha cobrat el mateix que la resta de regidors, ni més ni menys. 
Respecte a l’informe sol·licitat, si té obligació de fer-lo, el farà, però si no, no.  
 
La Sra. Comas, pel que fa a l’anàlisi de la realitat juvenil, diu que ara s’està fent feina de 
despatx. Quan torni el tècnic de Joventut de les seves vacances es començaran les reunions. 
Quant a la jornada d’art jove, la idea era fer una activitat conjunta entre Joventut i Can Quintana 
a l’aire lliure. És veritat que hi va haver música i que, malgrat que els exàmens ja havien acabat, 
se sentia des de dins. Una altra vegada es tindrà en compte i es farà un cap de setmana, quan 
la biblioteca està tancada. Quant a l’informe mensual que li demana el Sr. Sarquella, no el farà. 
Un informe sobre una activitat concreta sí que el farà. I si vol informació sobre les activitats, pot 
consultar l’agenda d’activitats, la web i el facebook. També el convida a participar a la Comissió 
de Cultura de l’Estartit, on hi ha moltes propostes d’activitats. Pel que fa al trànsit del carrer 
Santa Anna, les botigues que donen a la plaça de l’Església i que estan obertes tot l’any (una 
pastisseria, una carnisseria i una parafarmàcia) volien que el carrer estigués obert. La resta de 
botigues demanaven tancar-lo. Es va arribar a un punt mig, en el sentit de permetre el trànsit 
fins a la plaça de l’Església i de tancar el carrer a partir de l’hotel Coral. Demà té una reunió 
amb els comerciants per tractar aquest tema. Si el Sr. Sarquella no hi està d’acord, pot assistir 
a la reunió per parlar-ne. 
 
El Sr. Sarquella comenta que només hi ha tres botigues obertes tot l’any a l’Estartit. També pot 
afegir la ferreteria. Ell també té una botiga oberta a l’Estartit gairebé tot l’any, però amb 
aquestes accions es veurà obligat a tancar-la. Els cotxes aparquen davant de les altres botigues 
i, per tant, aquests tres botiguers estan encantats. I li estranya que no parli del bar. 
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La Sra. Comas manifesta que no hi ha una solució perfecta per a tothom. Es va escoltar la gent 
que va manifestar les seves queixes. 
 
El Sr. Sarquella diu que quan un partit polític té persones properes no cal convocar reunions ni 
res semblant. 
 
L’alcalde diu al Sr. Sarquella que no pot parlar si no té la paraula. 
 
El Sr. Sarquella demana la paraula a l’alcalde. 
 
L’alcalde no li dóna. 
 
El Sr. Puig comenta que no sap si el Sr. Sarquella ha fet una afirmació o una pregunta respecte 
als mercats. En tot cas, informa que no hi ha cap canvi en aquest tema. S’ha de valorar si es fa 
alguna ampliació o redistribució, però encara no s’ha fet res. 
 
El Sr. Sarquella demana als regidors de Turisme i Comerç que meditin bé si estan ajudant el 
comerç local. Els mercats setmanals s’han d’apropar al nucli comercial. Si s’allunya, com ha 
passat a la plaça dels Dolors, es causa un perjudici al comerç local. També s’han creat altres 
mercats que tampoc afavoreixen el comerç local. 
 
La Sra. Bassa sol·licita que se li contesti què ha cobrat l’Ajuntament per deixar utilitzar l’Espai 
Ter per celebrar la fira de la cervesa.  
 
El Sr. Puig comenta que ja li farà saber. 
 
El Sr. Coll manifesta, en nom del grup UPM, el seu agraïment al secretari per la tasca realitzada. 
Espera que aquests anys a Torroella de Montgrí facin que estimi més el municipi i desitja que en 
el futur torni de vacances per passejar, comprar i fer un cafè a la plaça. 
 
El Sr. Sarquella pregunta si la nova línia de l’alcalde de no deixar parlar a una part de la veu del 
municipi continuarà en els propers plens. 
 
L’alcalde contesta que ja es veurà. 
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual estenc, com a secretari, aquesta acta. 
 
El secretari       Vist i plau 
         L’alcalde 
 


